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P r o t o k ó ł   Nr   ORN.0002.3.2015 

V sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 27 marca 2015 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie   13:00 

        zakończono o godzinie    16:30 

 

 

Sesji przewodniczył    Przewodniczący Rady Miejskiej 

          - Karol Sobczak  

 

Protokołowała     Inspektor Wydziału ORN UM 

         - Małgorzata Adameit 

 

 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych na 

sesję, witał Pana Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla, Wicestarostę Powiatu Oleckiego – Kazimierza Iwanowskiego, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jana Mroza, Zastępcę Komendanta 

Powiatowego Policji w Olecku – Bernarda Faszczę, Naczelnika Urzędu Skarbowego                          

w Olecku – Janusza Żukowskiego.  

 

Witał kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad osiedli oraz 

mieszkańców biorących udział w dzisiejszej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż na ręce Burmistrza przekazuje nagrodę za V miejsce Gminy Olecko                        

w Wojewódzkim Sportowym Współzawodnictwie Gmin w roku 2014. Pogratulował 

Burmistrzowi „wystawienia” dzielnej reprezentacji, która zajęła tak wysokie miejsce. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

podziękował za złożone gratulacje i stwierdził, że nagroda jest wszystkich. Żałuje, iż                             

z powodu kontuzji nie mógł wystąpić w zawodach, ale dzielnie reprezentował go Dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Pan Andrzej Kamiński. 

  

 

 Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 21 radnych, w sesji uczestniczy            

17 radnych, co stanowi wystarczające quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał. Czterech radnych przybyło na sesję podczas jej trwania.  

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, 

przewodniczących rad i zarządów osiedli. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji.  

4. Sprawozdanie z realizacji Programu „Olecka Rodzina 3+” za rok 2014. 
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5. Kontrola jakości przygotowania przetargu na sprzedaż trzech działek w Olszewie  

– Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Olecku. 

6. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli oraz 

radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej dotyczące projektów uchwał.   

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej, 

b) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko, 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w centralnej części miejscowości Olecko  

- Kolonia, 

d) powołania Oleckiej Rady Seniorów, 

e) wyznaczenia kierunków działań Burmistrza Olecka w kadencji 2014-2018, 

f) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej 

oraz domu pomocy społecznej, 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, 

h) objęcia granicami Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. 

nieruchomości gruntowych, położonych na terenie Gminy Olecko, 

i) likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu  

z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024, 

k) zmiany budżetu gminy na 2015 rok, 

l) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadania pn. 

„Budowa drogi powiatowej nr 1907N Kijewo - Chełchy – dr. kraj. nr 16  

w miejscowości Babki Gąseckie”, 

10. „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie: 

 uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko; 

 wyznaczenia kierunków działań Burmistrza Olecka w kadencji 2014-2018. 

Odnośnie pierwszego projektu uchwały poinformował, iż wpłynęło pismo potencjalnego 

inwestora w sprawie rezygnacji z trzech lokalizacji elektrowni wiatrowych. W związku                       

z powyższym studium będzie przeprojektowane i wyłożone ponownie do publicznego 

wglądu. Natomiast drugi projekt uchwały, po wspólnych uzgodnieniach, zostaje zdjęty i 

przełożony na inny termin, aby móc dobrze opracować ten dokument. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przypominiał, że zgodnie z artykułem 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym, każdy 

wniosek w sprawie zmian w porządku obrad można wprowadzić bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady. 
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Radny Wojciech Leonarczyk 

odnośnie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej powiedział, że uchwała 

nie powinna być głosowana, bo naruszono procedurę opisaną w art. 383 ustawy Kodeks 

wyborczy. 13 lutego poinformowano radną o hipotetycznym naruszeniu zakazu prowadzenia 

działalności z powodu pobierania dotacji na żłobek, nie padły wtedy zastrzeżenia do 

korzystania z placu zabaw przez dzieci z prowadzonego przez radną przedszkola. Sprawa 

dzierżawy placu zabaw na użytek dzieci z przedszkola została podniesiona dopiero 6 marca, 

czyli już po upływie terminu 3 miesięcy od ślubowania. Radna nie miała zatem żadnej 

możliwości reakcji i złożenia wyjaśnień przed upływem 3-miesięcznego terminu, o jakim 

mowa w art. 24f ustawy o samorządzie gminnym w sprawie dotyczącej dzierżawy placu 

zabaw dla przedszkola SMYK. Uzasadnienie uchwały wprowadza radnych w błąd, 

stwierdzając: „Pismem z dnia 11 lutego 2015 r. Burmistrz Olecka na podstawie art. 30 ust. 2 

pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym poinformował 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku, iż radna Rady Miejskiej w Olecku – Pani 

Renata Dunaj korzysta z dotacji gminy na prowadzenie prywatnego żłobka oraz korzysta                

z mienia komunalnego.” Skoro radna nie otrzymała we właściwym czasie informacji, a także 

z powodu nieprawdziwych stwierdzeń w uzasadnieniu uchwały, wydaje się uzasadnione                     

i wskazane odstąpienie od rozpatrywania uchwały zwłaszcza, że w świetle orzeczeń 

Naczelnego Sądu Administracyjnego, korzystanie z dotacji czy mienia komunalnego bez 

uprzywilejowania nie podlega zakazowi opisanemu w art. 24f. Wniósł o zdjęcie projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu z porządku obrad. Zaznaczył przy tym, 

że nie zamyka to drogi nadzorowi prawnemu (wojewodzie) w ewentualnej kontynuacji 

przedmiotowej sprawy.  

 

Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poprosił radcę prawnego o określenie, czy wniosek radnego jest zasadny. 

 

Radca prawny – Sławomir Trojanowski 

wyjaśnił, że procedowanie nad uchwałą to kwestia formalna co do podjęcia uchwały, a to czy 

będzie zasadna i czy będzie od niej odwołanie to inny temat. W powyższej sprawie odbyły się 

już analizy prawne i została wydana opinia prawna, więc co do zasadności uchwały pozostaje 

ewentualnie w rozstrzygnięciu sądu administracyjnego, jeśli będzie odwołanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

podkreślił, że z powyższego rozumie, iż Rada może procedować nad uchwałą. W związku                  

z tym, iż radny zgłosił wniosek formalny, należy go przegłosować. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

wtrącił, iż prosił Burmistrza o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad, a nie o głosowanie, 

więc jeśli Burmistrz nie zdejmie projektu uchwały, to on nie składa takiego wniosku. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

jego zdaniem wniosek radnego można traktować jako wniosek formalny. Radca prawny 

wypowiedział się w tej kwestii, a decyzję i tak podejmuje Rada.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o zdjęcie z porządku obrad projektów uchwał                  

w sprawie: 

 uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko; 

 wyznaczenia kierunków działań Burmistrza Olecka w kadencji 2014-2018. 
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Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za wnioskiem głosowało  

21 radnych.  

 

Wniosek uzyskał bezwzględną większość głosów i powyższe projekty uchwał zostały zdjęte                            

z porządku obrad dzisiejszej sesji. Numeracja pozostałych podpunktów punktu 9 zmieniła 

się odpowiednio. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, że skoro radni będą głosować nad projektem uchwały w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnej, a radca prawny nie widzi przeciwskazań, by nad projektem uchwały 

procedować, więc wniosek radnego należy traktować jako wniosek formalny do porządku 

obrad. 

Poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad powyższego projektu uchwały. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za wnioskiem głosowało  

5 radnych, 6 radnych głosowało przeciw, 10 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości głosów i powyższy projekt uchwały nie został 

zdjęty z porządku obrad sesji. 
 

Innych uwag do porządku obrad sesji nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.38.2015 z dnia 27 lutego 2015 r. w sprawie zmiany 

budżetu gminy na 2015 rok. Plan dochodów zwiększono o 545.108 zł i o taką samą 

kwotę zwiększono plan wydatków.  

 Zarządzenie Nr ORN.0050.39.2015 z dnia 3 marca 2015 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie 

upowszechniania turystyki poprzez organizację w Olecku imprez promujących 

aktywny wypoczynek. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.40.2015 z dnia 3 marca 2015 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych    

w zakresie współpracy i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych 

podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego – prowadzenie w Olecku 

Centrum Organizacji Pozarządowych. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.41.2015 z dnia 3 marca 2015 r. w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej 

zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania                         

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                           

i o wolontariacie. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.42.2015 z dnia 5 marca 2015 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w 2015 r. 

w zakresie kultury fizycznej. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.43.2015 z dnia 6 marca 2015 r. w sprawie podania do 

wiadomości publicznej wykazu tablic informacyjnych, przeznaczonych na bezpłatne 

umieszczanie urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów 
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wyborczych w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na                

10 maja 2015 r. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.44.2015 z dnia 6 marca 2015 r. w sprawie zwołania zebrań 

wyborczych w osiedlach na terenie miasta Olecko. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.45.2015 z dnia 6 marca 2015 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych    

w zakresie ochrony i promocji zdrowia w 2015 r. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.46.2015 z dnia 6 marca 2015 r. w sprawie przyjęcia 

Programu pomocy w spłacie zadłużenia z tytułu korzystania z lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Olecko w formie świadczeń rzeczowych. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.47.2015 z dnia 9 marca 2015 r. w sprawie zwołania 

zebrania wyborczego Sołectwa Łęgowo. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.48.2015 z dnia 9 marca 2015 r. w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości lokalowej położonej na terenie 

Gminy Olecko. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.49.2015 z dnia 12 marca 2015 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w 2015 r. 

w zakresie kultury. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.50.2015 z dnia 12 marca 2015 r. w sprawie ogłoszenia      

o unieważnieniu otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w 2015 r. 

w zakresie edukacji. Nie wpłynęła żadna oferta. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.51.2015 z dnia 17 marca 2015 r. w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości gruntowych położonych na 

terenie Gminy Olecko; dotyczy nieruchomości gruntowych pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną w Olecku na Osiedlu Siejnik II (4 działki)                                   

i nieruchomości w Olecku przy Alejach Lipowych pod zabudowę garażową. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.52.2015 z dnia 19 marca 2015 r. w sprawie powołania 

Komisji Konkursowej do rozpatrzenia ofert konkursowych na wsparcie realizacji 

zadań w zakresie upowszechniania turystyki poprzez organizację w Olecku imprez 

promujących aktywny wypoczynek oraz regulaminu jego pracy. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.53.2015 z dnia 19 marca 2015 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w roku 2015 w zakresie 

ochrony i promocji zdrowia. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.54.2015 z dnia 19 marca 2015 r. w sprawie powołania 

Komisji Konkursowej do rozpatrzenia ofert konkursowych na wsparcie realizacji 

zadań z zakresu ochrony i promocji zdrowia. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

Ogłoszono: 
 kolejny przetarg na sprzedaż kompleksu 28 działek pod zabudowę garażową na 

Osiedlu  Siejnik I w Olecku o łącznej pow. 0,0588 ha wraz z udziałem w drogach    
dojazdowych w wysokości 28/67 części nieruchomości o powierzchni 0,2195 ha. 
Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 14 kwietnia 2015 r.; 

 IV przetarg na sprzedaż nieruchomości o pow. 0,0976 ha położonej w Olecku przy                     
ul. Dąbrowskiej, przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową. Przetarg zostanie 
przeprowadzony w dniu 14 kwietnia 2015 r.; 

 II przetarg na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych odpowiednio o pow.                   
962 m² i 683 m²,  przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną  wraz   
z udziałami w ½ części drogi dojazdowej o pow. 244 m², położonych w Olecku na 
zapleczu ul. Żeromskiego. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu                                     
28 kwietnia 2015 r.; 

 przetarg na sprzedaż czterech działek przeznaczonych pod lokalizację trafostacji                     
w Olecku przy ul. Czerwonego Krzyża, Batorego, Parkowej i Zamkowej. Przetarg  
zostanie przeprowadzony w dniu 28 kwietnia 2015 r.; 
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 III przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o pow. 1,1977 ha położonej                           
w Olecku na Osiedlu Siejnik II z przeznaczeniem pod zabudowę handlową. Przetarg 
zostanie przeprowadzony w dniu 26 maja 2015 r.; 

 kolejny przetarg na sprzedaż nieruchomości położonej w Olecku przy ul. Parkowej     

z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną. Przetarg zostanie    

przeprowadzony w dniu 26 maja 2015 r. 

 

Nie doszedł do skutku przetarg: 

─ na sprzedaż nieruchomości gruntowej o pow. 0,3141 ha położonej w Olecku przy                  

ul. Wiejskiej z przeznaczeniem pod zabudowę handlową.  

 

Zawarto akty notarialne: 

 na sprzedaż najemcom trzech lokali mieszkalnych – dwóch położonych w budynku 

przy ul. Przytorowej 10 i jednego w budynku przy ul. Składowej 5A w Olecku; 

 na sprzedaż nieruchomości o pow.  568 m
2
, położonej na Osiedlu Siejnik II w wyniku 

uwzględnienia roszczeń właścicieli lokali budynku nr 16 o nabycie nieruchomości 

przyległej, która wraz z działką gruntu pod budynkiem mieszkalnym spełniać będzie 

wymogi działki budowlanej; 

 na sprzedaż pomieszczenia przynależnego do lokalu mieszkalnego w budynku 

położonym w Olecku przy ul. Kolejowej 18. 

 

 Przypomniał, że Prokurator Rejonowy w Olecku wniósł o stwierdzenie nieważności 

uchwały nr XXVII/191/04 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 października 2004 r.                           

w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Olecko oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres 

dłuższy niż 3 lata, w części tj. w zakresie przepisu §5 tej uchwały. Skarga została 

oparta na naruszeniu prawa tj. art. 4 ust. 7 pkt 2 i ust. 11a ustawy z dnia                                    

29 lipca 2005r. o przekształcaniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

nieruchomości poprzez przekroczenie kompetencji ustawowej i nie uchylenie §5 w/w 

uchwały zawierającego obowiązek ponoszenia kosztu operatu szacunkowego oraz 

dokumentacji geodezyjnej przez nabywcę nieruchomości, po wejściu w życie ustawy 

o  przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości 

w dniu 15 października 2005 r. Prokuratury w całym kraju wszczęły postępowania                   

w sprawie nienależnego obciążania potencjalnego nabywcy kosztami operatu 

szacunkowego i dokumentacji geodezyjnej przez gminy. Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Olsztynie na rozprawie w dniu 17 lutego 2015 r. uznał, że skarga 

zasługuje na uwzględnienie jednak z innych przyczyn, niż przywołane w jej 

uzasadnieniu. Sąd wskazał, że zaskarżona uchwała oraz jej kolejne zmiany podjęte 

były na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym i ustawy o gospodarce 

nieruchomościami i przyznał rację Radzie Miejskiej w Olecku wskazując, że   

podstawy podjęcia uchwały nie stanowiły przepisy ustawy z dnia z 4 września 1997 r. 

o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego przysługującego osobom 

fizycznym w prawo własności, czy też ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.                                       

o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

Nietrafnie zatem skarżący Prokurator uzasadnił zarzuty skargi powołując się na  

orzeczenia sądów administracyjnych dotyczące aktów prawa miejscowego  

regulujących kwestię przekształcenia prawa użytkowania wieczystego i zasad 

postępowania organów w tych sprawach. Sąd uznał, że nie doszło do naruszenia 

przepisów ustawy o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości. WSA w Olsztynie stwierdził również, że niezależnie od 

tego rozstrzygnięcia zakwestionowany w skardze przepis §5 uchwały                                      

nr XXVII/191/04 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 października 2004 r. w sprawie 

zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Olecko oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania  na okres dłuższy niż                          
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3 lata lub na czas nieoznaczony podlega wyeliminowaniu z obrotu prawnego poprzez 

stwierdzenie jego nieważności, jako naruszający przepisy art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a 

ustawy o samorządzie gminnym. Organ stanowiący, czyli Rada Miejska w Olecku, 

nakładając obowiązek ponoszenia kosztów związanych z wyceną, wkroczył w sferę 

kompetencji organu wykonawczego gminy czyli Burmistrza. Rada Miejska w Olecku  

może w drodze uchwały określać zasady, jakimi winien kierować się Burmistrz, ale 

nie może nakładać jakichkolwiek obowiązków, w tym związanych z obciążeniem 

finansowym nabywców. Reasumując powyższe należy stwierdzić, że sprawa zwrotu 

kosztów ponoszonych przez nabywcę, nie stanowi kompetencji rady, może być 

natomiast regulowana wyłącznie między stronami umowy cywilno-prawnej, czyli 

Burmistrzem a nabywcą nieruchomości. 

 

 Okręgowa Stacja Chemiczno-Rolnicza w Białymstoku wystąpiła z prośbą                                

o przekazanie informacji rolnikom, że w terminie od marca do sierpnia 2015 r. 

wykonywane będą prace monitoringowe  (II etap)  badań pH gleb,  które posłużą jako 

jedno z kryteriów do ustalenia powierzchni objętych ograniczeniami naturalnymi 

(ONW) w latach 2014 - 2020. Badania są anonimowe i bezpłatne oraz prowadzone są 

na zlecenie Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Kieruje zatem prośbę do sołtysów 

o podanie tej informacji rolnikom w sposób zwyczajowo przyjęty w sołectwie. 

 

 Osoby zainteresowane  sporządzeniem planu działalności rolnośrodowiskowej muszą 

wykonać niezbędnie badania gleb w zależności od wybranego pakietu. Do Urzędu 

wpłynęła oferta firmy, która wykonuje takie badania z prośbą o podanie informacji                 

w sposób zwyczajowo przyjęty. Dane firmy dostępne są w Wydziale Rolnictwa                           

i Gospodarki Nieruchomościami. 

 

 Warmińsko-Mazurski Ośrodek Doradztwa Rolniczego Oddział w Olecku organizuje 

kurs operatorów kombajnów zbożowych i zielonkowych w terminie maj-czerwiec 

2015 r. Kandydaci muszą posiadać prawo jazdy kategorii T lub B. Więcej informacji 

można uzyskać w Wydziale Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami.  

 

 Rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na remonty bieżące i konserwację dróg 

gruntowych na terenie gminy Olecko w 2015 r.  W postępowaniu wpłynęły dwie 

oferty spełniające wymagania określone w Specyfikacji Istotnych Warunków 

Zamówienia: EKODROM Sp. z o.o. z Augustowa i Transport Ciężarowy Krzysztof 

Witkowski z Olecka. Zamawiający ocenił jako najkorzystniejszą ofertę firmy 

EKODROM  Sp. z o.o., z którą została  podpisana umowa w sprawie zamówienia 

publicznego. Termin realizacji umowy – do końca 2015 roku. Zmieniła się firma 

wykonująca prace remontowe na drogach gminnych. Firma realizuje już swoje 

zadania. Jeśli będą jakieś uwagi dotyczące jakości wykonywanych prac, to prosił o ich 

zgłaszanie. 

 

  W wyniku zaproszenia do składania ofert wyłoniono wykonawcę na usługi polegające 

na administrowaniu cmentarzami komunalnymi w Olecku przy ul. Gołdapskiej                          

i Leśnej. W odpowiedzi na zaproszenie wpłynęła jedna oferta – Przedsiębiorstwa  

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku, która oceniona została jako 

najkorzystniejsza.  

 

 W dniu 18 marca 2015 r. w sali kina Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku odbył 

się spektakl ekologiczny pt. „Pieski Świat”. Przedstawienie skierowane było do dzieci 

w wieku 6-10 lat, miało charakter interaktywny i poruszało tematy segregacji śmieci 

oraz opieki nad psami i obowiązki właścicieli zwierząt. Odbyły się dwa seanse 

przedstawienia (po 60 minut każde), które obejrzało łącznie 480 dzieci ze wszystkich 

szkół podstawowych z terenu Gminy Olecko. W spektaklach występowali artyści                       
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z Krakowskiego Biura Promocji Kultury. Koszty przedstawienia w całości 

sfinansowała Gmina Olecko i wyniosły one  3.600 zł. 

 

 Zakończono remont fundamentów wraz z odwodnieniem budynku komunalnego 

położonego w Olecku przy ul. Nocznickiego 18. W ubiegłym roku nie było firmy 

chętnej do wykonania tego zadania. W tym roku udało się remont zrealizować. Koszt 

zadania wyniósł 61.000 zł. 

 

 Zakończono remont i termomodernizację budynku komunalnego położonego                                     

w Olecku przy ul. Kasprowicza 6/8. Zakres prac obejmował wymianę okien i drzwi, 

docieplenie ścian i dachu, wymianę pokrycia dachowego z dachówki na 

blachodachówkę. Koszt zadania wyniósł 86.400 zł. 

 
 Zadania inwestycyjne w trakcie realizacji: 

 sieć szerokopasmowa Gminy Olecko – obecnie wykonawca na podstawie 
wydanego pozwolenia na budowę prowadzi roboty dotyczące wykonania masztu 
antenowego kratowego. Planowane jest usytuowanie obiektu przy starodrożu drogi 
krajowej nr 65. Projekt został przedłużony do dnia 30 maja 2015 roku;  

 trwa remont świetlicy w Jaśkach (Fundusz Sołecki). Termin wykonania 
zamówienia – 30 kwietnia 2015 r. Zakres robót przewiduje kontynuację prac 
remontowych pomieszczeń socjalno-sanitarnych w świetlicy;  

 sporządzany jest projekt budowy ul. Chopina w Olecku. Wykonawcą jest firma  
SIGMA BUDOWNICTWO  P. Sikorski z Płońska. Wartość usługi brutto –                 
9. 650 zł. Termin wykonania zamówienia – 10 czerwca 2015 r.; 

 realizowany jest projekt przebudowy ul. Ludowej w Olecku przez firmę – PRO-
KOM Zakład Usług Projektowych K. Sawczuk z Olecka. Termin wykonania 
zamówienia – 19 czerwca 2015 r.; 

 trwa realizacja projektu przebudowy drogi na zapleczu ul. Kolejowej –                             
Os. Zielone w Olecku. Wykonawcą jest firma PRO-KOM Zakład Usług 
Projektowych K. Sawczuk z Olecka. Wartość usługi brutto – 19.065 zł. Termin 
wykonania zamówienia – 30 czerwca 2015 r.; 

 zlecono opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej i operatu 
wodnoprawnego w ramach budowy przepustu na rowie melioracyjnym w Jaśkach. 
Zadanie realizuje Mirosław Wojsław z Olecka. Wartość usługi brutto – 2.200 zł. 
Termin wykonania zamówienia – 29 maja 2015 r.; 

 trwa realizacja projektu budowy ul. Dębowej w Olecku. Wykonawcą jest firma  
PRO-KOM Zakład Usług Projektowych K. Sawczuk z Olecka. Wartość usługi 
brutto – 19.680 zł. Termin wykonania zamówienia – 19 czerwca 2015 r.; 

 realizowany jest projekt techniczny zadania – budowa oświetlenia i odwodnienia 
terenów zielonych przy ul. Broniewskiego w Olecku. Wykonawcą jest Zakład 
Usług Precyzyjnych, Elektrotechnicznych, Elektronicznych i Usług Pomocniczych 
w Budownictwie, Jan Makowski z Olecka. Wartość usługi brutto – 4.120,50 zł. 
Termin wykonania zamówienia – 30 kwietnia 2015 r.; 

 trwa procedura przetargowa na zadanie – budowa ul. Syrokomli w Olecku. 
Wkrótce zostanie wyłoniony wykonawca. Najniższa cena to 148.850 zł, najwyższa 
cena 254.656,08 zł. Termin wykonania robót budowlanych do 30 czerwca 2015 r.; 

 w dniu 17 marca 2015 r. zaproszono wykonawców do złożenia ofert cenowych na 
wykonanie „Koncepcja zagospodarowania jeziora Oleckie Wielkie i nabrzeża 
rzeki Lega w mieście”. Wybór najkorzystniejszej oferty nastąpi                                
27 marca 2015 r. Termin wykonania zamówienia – 20 sierpnia 2015 r.; 

 odnośnie projektu technicznego przebudowy świetlicy wiejskiej w Sedrankach 
usługę realizuje firma BUDOWNICTWO, Leszek Paukszt z Olecka. Wartość 
usługi brutto – 15.000 zł. Termin wykonania zamówienia – 10 lipca 2015 r.; 

 trwa opracowanie kompletnej dokumentacji projektowej linii oświetleniowej, 
budowa linii w zakresie określonym projektem i umową zadania „Budowa 
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oświetlenia w Rosochackich (FS)”. Wykonawcą jest firma Usługi Elektryczne                   
i Ogólnobudowlane, Leszek Miłowicki z Olecka. Wartość usługi brutto –                      
11.000 zł. Termin wykonania zamówienia – 29 maja 2015 r.; 

 budowa oświetlenia Biała Olecka – wykonawcą jest firma ELEKTROM, Tomasz 
Leszczyński z miejscowości Ruda. Wartość usługi brutto – 4.674 zł. Termin 
wykonania dokumentacji projektowo – kosztorysowej – 10 lipca 2015 r.; 

 przebudowa ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego – 
projekt – wykonawcą jest firma PRO-KOM Zakład Usług Projektowych                          
K. Sawczuk z Olecka. Wartość usługi brutto – 22.755 zł. Termin wykonania 
zamówienia – 17 lipca 2015 r.; 

 w dniach od 27 marca 2015 r. do 17 kwietnia 2015 r. zostaje ponownie wyłożony 
do publicznego wglądu projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego między ulicami Grunwaldzką, Wąską,                   
1 Maja i Placem Wolności w Olecku. 10 kwietnia 2015 r.  o godzinie 11

00
 w sali 

konferencyjnej nr 32 odbędzie się dyskusja publiczna na temat planu i do                             
4 maja br. można wnosić uwagi. Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza 
Olecka, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej                           
i adresu oraz oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy; 

 w dniach od 27 marca 2015 r. do 17 kwietnia 2015 r. zostaje wyłożony do 
publicznego wglądu projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów położonych we wschodniej części miejscowości Olecko – Kolonia.                   
10 kwietnia 2015 r.  o godzinie 13

00
 w sali konferencyjnej nr 32 odbędzie się 

dyskusja publiczna na temat planu i także do 4 maja br. można wnosić uwagi. 
 

 W nawiązaniu do wystąpienia mieszkanki gminy Olecko na sesji Rady Miejskiej                   
w dniu 25 lutego br. dotyczącego zaległości w opłatach za mieszkanie położone                     
w Olecku przy ul. Partyzantów wyjaśnił, że Wspólnota Mieszkaniowa budynku przy 
ul. Partyzantów 1, w którym właścicielem mieszkania była Pani Leokadia J., posiadała 
zadłużenie w stosunku do ZGM. Na zadłużenie Wspólnoty składało się zadłużenie 
poszczególnych właścicieli mieszkań. W 2006 roku ZGM został zlikwidowany,                      
a gmina przejęła sprawy dotyczące zadłużenia. W konsekwencji gmina wystąpiła do 
sądu o nakaz zapłaty przeciwko Wspólnocie. Po długotrwałym postępowaniu sąd                      
w dniu 11 lipca 2013 r. wydał wyrok, w którym zasądził od Wspólnoty kwotę 7.300 zł 
plus odsetki na rzecz Gminy Olecko. Gmina Olecko nigdy nie występowała z żadnymi 
roszczeniami przeciwko Pani Leokadii J., ani przeciwko jej spadkobiercom. 
Prawdopodobnie Wspólnota wystąpiła z roszczeniami do właścicielki mieszkania, 
stąd nie rozumie, z jakiego powodu są pretensje do gminy. 
 

 Zadłużenie olecczan z tytułu czynszu na koniec 2014 roku wynosiło ponad                  
1.600.000 zł (bez  odsetek za zwłokę). Największy dłużnik winien jest gminie  
34.670,14 zł. Wychodząc naprzeciw tym osobom, które chcą uregulować swój dług, 
od 6 marca br. zaczęto wdrażanie programu pomocy w spłacie zadłużenia z tytułu 
korzystania z lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Olecko, w formie 
świadczeń rzeczowych. Chętne osoby winne złożyć wniosek i po podpisaniu umowy 
będą mogły wykonywać drobne prace porządkowe, remontowe, czy ogrodnicze. 
Godzinę pracy wyceniono na 8 złotych brutto. Stawka wynika z przeliczenia 
najniższej płacy krajowej i średniej ilości godzin w miesiącu. Do chwili obecnej 
wpłynęły dwa wnioski o możliwość odpracowania zadłużenia. Wszyscy dłużnicy 
otrzymują odrębne pisma z informacją w tej sprawie. 

 

 W lutym producenci rolni złożyli 161 wniosków o zwrot podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej,                          
w związku z tym Gmina złożyła wniosek do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego                   
o przekazanie dotacji celowej na postępowanie w sprawie zwrotu producentom 
rolnym podatku akcyzowego i jego wypłatę na łączną kwotę 506.899,43 zł. 
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 W dniu 3 marca br. złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska o zwrot utraconych dochodów w kwocie 4.497 zł za 2014 rok z tytułu 
zwolnienia z podatku od nieruchomości gruntów pokrytych wodami jezior, będących 
własnością Skarbu Państwa. 

 

 Przypomniał, że z dniem 31 marca upływa termin płatności:  

 opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych,  

 opłat z tytułu sprzedaży nieruchomości na raty, 

 rat opłaty adiacenckiej,  

 rat opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

 

 W dniu 9 marca br. Warmińsko-Mazurski Kurator Oświaty, Pani Grażyna Przasnyska, 
wizytowała oleckie placówki oświatowe. Podczas spotkania z Burmistrzem oraz wizyt 
w gminnych placówkach oświatowych poruszane były tematy dotyczące m.in. 
organizowania edukacji przedszkolnej w gminie oraz uczestnictwa dzieci i młodzieży 
w zajęciach z wychowania fizycznego przy wykorzystaniu nowoczesnego zaplecza 
sportowego. Rozmawiano również o osiągnięciach sportowych uczniów. Pani kurator 
miała okazję przyjrzeć się warunkom funkcjonowania szkół i przedszkola oraz 
dobrym praktykom edukacyjnym służącym doskonaleniu jakości i efektywności 
uczenia. 
 

 W dniu 13 marca br. został ogłoszony konkurs na kandydatów na stanowiska 
dyrektorów Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku, Gimnazjum Nr 2 
im. Mikołaja Kopernika w Olecku i  Zespołu Szkół w Olecku. Termin składania ofert 
upływa 30 marca 2015 r. do godz. 15:30.  

 

 W dniu 5 marca 2015 r. zostało ogłoszone rozstrzygnięcie otwartego konkursu ofert na 
realizację zadania publicznego w 2015 r. w zakresie kultury fizycznej. Wysokość 
środków publicznych, zaplanowanych na dofinansowanie zadań z zakresu kultury 
fizycznej wynosi 208.500 zł. W ramach konkursu wpłynęło 16 ofert. Dofinansowanie 
otrzymało 14 organizacji pozarządowych. 

 

 W dniu 12 marca 2015 r. zostało ogłoszone rozstrzygnięcie otwartego konkursu ofert 
na realizację zadania publicznego w 2015 r. w zakresie kultury. Wysokość środków 
publicznych zaplanowanych na dofinansowanie zadań z zakresu kultury, wynosi 
13.500 zł. W ramach konkursu wpłynęły 4 oferty. Dofinansowanie otrzymały                        
3 organizacje pozarządowe. 

 

 W dniu 12 marca 2015 r. unieważniono otwarty konkurs ofert na realizację zadania 
publicznego w 2015 r. w zakresie edukacji. Powodem unieważnienia konkursu było 
to, że w ramach konkursu żadna organizacja pozarządowa nie złożyła ani jednej 
oferty. 

 

 W Regionalnym Ośrodku Kultury w Olecku - „Mazury Garbate” oraz w Miejskim 
Ośrodku Sportu i Rekreacji w Olecku odbyło się szereg imprez kulturalnych                          
i sportowych. 

 

 Prawie zakończyły się wybory sołtysów i członków Rad Sołeckich. Wybory odbędą 
się jeszcze w dwóch sołectwach. W wyniku wyborów wybrano następujących 
sołtysów: 
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Lp. S o ł e c t w o Imię i nazwisko sołtysa 

1. Babki Gąseckie Bernard Burba 

2. Babki Oleckie Eugeniusz Skindziul 

3. Borawskie Marek Chlebus 

4. Borawskie Małe Romuald Wróblewski 

5. Dąbrowskie Grzegorz Wróblewski 

6. Dąbrowskie II Tomasz Masalski 

7. Dobki Stanisław Bielecki 

8. Doliwy Andrzej Pietkiewicz 

9. Duły Agnieszka Słowikowska 

10. Dzięgiele Iwona Jurgielska 

11. Gąski Alicja Stefanowska 

12. Giże Anna Karolina Stankiewicz 

13. Gordejki Andrzej Jankowski 

14. Jaśki Krzysztof Rogało 

15. Judziki Witold Jagłowski 

16. Kijewo Teresa Michniewicz 

17. Kukowo Antoni Rydzewski 

18. Lenarty Stanisław Ciechanowicz 

19. Łęgowo Wojciech Stefanowski 

20. Możne ------------- 

21. Olszewo Kazimierz Kołodziński 

22. Plewki Mieczysław Sofiński 

23. Raczki Wielkie Walerian Wierzbiński 

24. Rosochackie Mariusz Miłun 

25. Sedranki Jerzy Imierski 

26. Świdry Ryszard Makarewicz 

27. Ślepie Anna Ewa Krzyżek 

28. Szczecinki Karol Skrocki 

29. Zabielne Halina Bielecka 

30. Zajdy Krzysztof Klimaszewski 

31. Zatyki Remigiusz Arciszewski 

 

Nie przeprowadzono wyborów w Sołectwie Możne, gdyż trwa podział sołectwa. Na 

sesji w lutym zostały podjęte stosowne uchwały. Czekamy na ich publikację                             

w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Wówczas zostaną 
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zarządzone wybory sołtysów i członków Rad Sołeckich w nowo powstałych 

sołectwach.  

Natomiast w dniu 19 marca br. odbyły się wybory sołtysa i członków Rady Sołeckiej 

w Sołectwie Łęgowo w związku ze złożoną rezygnacją z funkcji sołtysa Pana 

Andrzeja Dzikielewskiego i złożoną rezygnacją członków Rady Sołeckiej. 

Ze względu na zbyt małą liczbę mieszkańców nie odbyły się wybory organów Osiedla 

Siejnik II w Olecku i Osiedla Nr 2 w Olecku zarządzone na dzień 4 marca 2015 r.                

W związku z powyższym zostały zarządzone ponowne wybory odpowiednio na dzień 

18 i 19 marca br. Mieszkańcy Osiedla Siejnik II wybrali Zarząd Osiedla w składzie: 

Pani Katarzyna Paulakowska i Pan Edward Milewski. Przewodniczącym Osiedla 

został Pan Krzysztof  Konewko. Natomiast nie odbyły się ponowne wybory organów 

Osiedla Nr 2 w Olecku ze względu na to, iż w zebraniu wyborczym uczestniczyła zbyt 

mała liczba mieszkańców. 

Pogratulował wszystkim wyboru na nową kadencję. W kwietniu planuje pierwsze 

spotkanie z sołtysami, na którym przekaże najważniejsze informacje dotyczące 

terenów wiejskich.  

 

 W dniu 26 marca  2015 r. Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego wręczył 

mu Laur „Najlepszym z Najlepszych” w kategorii „sukces organizacyjny”. Jest to 

plebiscyt wyłaniający swoistych ambasadorów naszego regionu. Laury otrzymują 

osoby, instytucje lub firmy, które w ciągu 2014 r. wyróżniły się na forum krajowym 

lub międzynarodowym, osiągnęły sukces i zostały docenione przez niezależne gremia, 

przyczyniając się do promocji regionu w kraju i na świecie. Do nagrody zgłosił gminę 

Gabinet Marszałka wskazując uzyskanie tytułu Europejskiego Miasta Sportu 2015 

jako najważniejsze osiągnięcie Olecka w 2014 r. oraz za zorganizowanie wielu imprez 

sportowych na najwyższym poziomie – od imprez o randze mistrzostw kraju do 

imprez lokalnych. Laur był wręczany w 8 kategoriach. Innym samorządem, który 

otrzymał to wyróżnienie były Mikołajki. Jest dumny z powyższej nagrody i bardzo 

podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że w Olecku są tak wspaniałe 

obiekty sportowe i tym, którzy organizują wspomniane imprezy. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są pytania do Burmistrza w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

złożył Burmistrzowi gratulacje. 

  

Na tym punkt zakończono. 

  

     

Do punktu 3 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych  w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przedstawił informacje z okresu międzysesyjnego. Pisma znajdują się do wglądu w biurze 

Rady Miejskiej: 

 

 W dniu 27 lutego 2015 r. wpłynęło sprawozdanie z realizacji zadań podejmowanych 

przez Komendę Powiatową Policji w Olecku w roku 2014. 
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 Do wiadomości radnych wpłynęły dwa odwołania od decyzji Kierownika Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku w sprawie odmowy przyznania pomocy                   

w formie zasiłku celowego. 

 

 W dniu 4 marca br. wpłynęło zaproszenie od mieszkańców Sołectwa Łęgowo na 

Zebranie Wiejskie. Niektórzy radni uczestniczyli w powyższym spotkaniu. 

 

 W dniu 5 marca br. wpłynęło sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Olecku za rok 2014.  

 

 Pismo Stowarzyszenia Urbanistów Północnej Polski z ofertą szkoleń i warsztatów                  

z zakresu gospodarki przestrzennej. 

 

 Prezes Stowarzyszenia DON KICHOTE przedłożył opracowanie własne dotyczące 

możliwych zagrożeń wynikających z sąsiedztwa turbin wiatrowych znacznych 

rozmiarów. 

 

 Do wiadomości radnych wpłynęły pisma nauczycieli Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja 

Kopernika w Olecku w sprawie rozpatrzenia ich trudnej sytuacji zawodowej. 

Tematem tym na jednym z posiedzeń zajęła się Komisja Oświaty (…). Natomiast 

przed sesją wpłynęło pismo z Ministerstwa Edukacji Narodowej Departamentu 

Współpracy z Samorządem Terytorialnym, które po skierowaniu sprawy przez Biuro 

Rzecznika Praw Obywatelskich, prosi o konieczność rozważenia zbadania 

przedmiotowej sprawy przez właściwe organy. 

 

 Uchwała Nr RIO.VIII-0120-96/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 5 marca 2015 roku w sprawie opinii                                  

o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Olecko na podstawie przyjętej przez 

jednostkę samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-

2024 oraz uchwały budżetowej na rok 2015. Opinie są pozytywne. 

 

 Wojewoda Warmińsko-Mazurski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 6 marca br. 

stwierdził nieważność uchwały nr ORN.0007.2.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 

30 stycznia 2015 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego między ulicami Grunwaldzką, Wąską, 1 Maja                     

i Placem Wolności w Olecku. 

 

 Pismo Ogólnopolskiego Stowarzyszenia „Pozytywna Energia” z Poznania                                

z propozycją zapisów  do studium w zakresie lokalizacji turbin wiatrowych.  

 

 Burmistrz Olecka przedłożył sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny za rok 2014.  

 

 W dniu 17 marca br. firma Oleckie Elektrownie Wiatrowe Kot Sp. j. przedłożyła 

propozycje korekty do projektu zmiany studium, natomiast w dniu 20 marca br. 

przedłożyła petycję z podpisami mieszkańców miejscowości Biała Olecka i Lenarty 

popierających lokalizacje turbin wiatrowych. 

 

 Stowarzyszenie zwykłe „Wszyscy Razem”, w dniu 20 marca 2015 r., zwróciło się                    

z prośbą o zorganizowanie wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miejskiej 

w Olecku dotyczącego procedowania zmian w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. Wniosek taki padł na 

posiedzeniu Komisji Oświaty (…), Burmistrz ustosunkował się do niego pozytywnie, 



 14 

więc prosi przewodniczących poszczególnych komisji, aby odnośnie opiniowania 

studium komisje odbyły się w tym samym czasie. 

 

 W dniu 20 marca br. wpłynęło pismo mieszkańców gminy Olecko i innych gmin 

ościennych popierające inwestycje w zakresie energetyki wiatrowej. 

 

 W dniu 23 marca br. wpłynęło pismo Ogólnopolskiego Stowarzyszenia „Pozytywna 

Energia” z Poznania z symulacją finansową możliwych dochodów gminy w zakresie 

turbin wiatrowych. 

 

 W dniu 25 marca br. Burmistrz przedłożył odpowiedź na pismo 13 radnych Rady 

Miejskiej w Olecku w sprawie zatrudniania kobiet świadczących usługi opiekuńcze na 

tzw. „umowy śmieciowe”. W punkcie „Głos wolny, wolność ubezpieczający” głos w 

tej sprawie zabierze współwłaściciel firmy MEDIS 24 – Pan Piotr Pogorzelski, który 

chce pewne informacje sprostować.  

 

 Przypomniał, iż w dniu 30 kwietnia upływa termin złożenia oświadczeń majątkowych. 

 

 Prosił radnych o dostarczenie do biura Rady zdjęć, które zostaną zamieszczone                                        

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na miejskiej stronie internetowej. 

Jednocześnie poinformował, iż radnym zostaną założone służbowe „skrzynki” poczty 

elektronicznej na portalu gminnym, na które będą przesyłane wszelkie materiały                                  

i pisma z urzędu. Szczegółowe informacje przekaże w późniejszym terminie. Zapadła 

decyzja o adresach służbowych, gdyż były zgłoszenia, iż maile z biura Rady nie 

docierały do radnych. 

 

 Po sesji zostanie przesłany radnym drogą mailową dokument dotyczący budżetu 

partycypacyjnego.  

 

 W dniu 24 marca br. odbyło się szkolenie dla radnych i urzędników, które prowadzili 

przedstawiciele Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie – Pani Iwona Bendorf-

Budorf i Pan Janusz Facon. Część radnych była obecna na szkoleniu. Podkreślił, iż 

podstawą działań Rady jest znajomość ustawy o samorządzie gminnym, statutu gminy 

oraz Regulaminu Rady Miejskiej w Olecku. Prosił, aby zapoznać się z nimi, gdyż nie 

sposób nauczyć się zapisów na pamięć. 

 

 Wczoraj reprezentował Radę Miejską na sesji Rady Powiatu w Olecku, na której 

omawiano temat ogólnie pojętego bezpieczeństwa. Swoje sprawozdania za rok 

ubiegły przedłożyła straż pożarna, policja, sanepid i weterynaria.  

 

 W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

o 13 marca 2015 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej; 

o 23 marca 2015 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji; 

o 25 marca 2013 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu                         

i Gospodarki oraz posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa; 

o 10 i 27 marca 2015 r. odbyły się posiedzenia Komisji Statutowej. 

 

Zapytał, czy są pytania w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu  4 – Sprawozdanie z realizacji Programu „Olecka Rodzina 3+” za rok 2014. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

przedstawił sprawozdanie zgodnie z prezentacją – treść dokumentu w załączeniu. 

Jego zdaniem program dobrze funkcjonuje i widać, że już bardzo dużo osób korzysta z ulg. 

Prosił media, aby częściej pisały o możliwości skorzystania z programu przez rodziny 

wielodzietne.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są pytania w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  5 – Kontrola jakości przygotowania przetargu na sprzedaż trzech działek                   

w Olszewie – Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jarosław Bagieński 

odczytał referat komisji na temat kontroli jakości przygotowania przetargu na sprzedaż trzech 

działek w Olszewie – treść w załączeniu do protokołu. 

Podziękował członkom komisji za wytężoną pracę, pani protokolant, a w szczególności pani 

kierownik za rzetelne i pełne profesjonalizmu przygotowanie materiałów i wyjaśnienie 

sprawy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są pytania w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  6 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 

Radna Wioletta Żukowska 

zgłosiła następujące interpelacje: 

 Prosi o udostępnienie informacji na temat dróg gminnych żwirowych na terenach 

wiejskich – chodzi o złożone pisma mieszkańców z prośbą o poprawę nawierzchni 

dróg; 

 Jakie kroki zostały podjęte przez organ prowadzący w związku z napływającymi 

pismami nauczycieli z Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku.  

 

Radna Maria Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące interpelacje: 

 Poprosiła o informację w sprawie wniosku właściciela firmy „KRAM” z dnia                        

13 stycznia br. o wykonanie remontu wjazdu przy ul. Wojska Polskiego 5 (chodzi                   

o zniszczony wjazd, gdzie część gruntu należy do gminy); 

 W ostatnim tygodniu otrzymała pakiet 300 podpisów z prośbą o wykonanie przejścia 

dla pieszych na wysokości sklepu „Biedronka” , „KRAM” i „Media Ekspert” przy               

ul. Wojska Polskiego; 

 Poinformowała, że Burmistrz przedłożył odpowiedź na wniosek 13 radnych z dnia               

13 marca br. w sprawie zatrudniania kobiet świadczących usługi opiekuńcze na tzw. 
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„umowy śmieciowe”. Radnych nie satysfakcjonuje odpowiedź Burmistrza i w 

związku z tym zainteresowani radni będą szukać innych możliwości. Radnym chodzi 

zdecydowanie tylko o formę zatrudnienia – „umowy śmieciowe”. Rząd już w styczniu 

2014 r. zapowiedział, że będzie kończył niechlubną erę umów śmieciowych, które nie 

są stabilną formą zatrudnienia. Osoby zatrudnione w tej formie nie mają żadnych praw 

pracowniczych; 

 W związku z informacją przedstawioną na posiedzeniach komisji, że postępowania 

wyjaśniające i ewentualne nieprawidłowości w pełnieniu funkcji radnego dotyczyły                 

4 lub 5 osób. Prosi o podanie informacji kogo i z jakiego powodu dotyczyły te 

czynności sprawdzające; 

 Odnośnie przyczyn stwierdzenia nieważności kolejnej uchwały dotyczącej 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wnioskuje do Komisji 

Rewizyjnej, aby zajęła się sprawą przygotowania i procedowania takiej uchwały. 

Otrzymała odpowiedź od pani kierownik, że różnice są nieznaczne, ale osobiście 

doliczyła się ok. 34 różnic. W procedowaniu błędy powtarzają się i proponuje temat 

„Ocena procedury przygotowania i uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego między ulicami Grunwaldzką, Wąską, 1 Maja i 

Placem Wolności w Olecku”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

odniósł się do ostatniej interpelacji. Na szkoleniu dla radnych była mowa o planie pracy 

Komisji Rewizyjnej. Jeśli komisja przyjmie na posiedzeniu wniosek radnej, to przypomina, że 

potem cała Rada ma ten plan uchwalić.  

Prosił o zgłaszanie interpelacji. 

 

Radny Wojciech Rejterada 

zgłosił następujące interpelacje: 

 Prosił o uporządkowanie terenu zielonego przy drodze dojazdowej do Osiedla Lesk ze 

szczególnym uwzględnieniem terenu przy wiadukcie, gdyż po zimie jest tam bardzo 

dużo śmieci;  

 Prosił o wygospodarowanie środków na remont drogi dojazdowej do Osiedla Lesk i 

chodnika. Mieszkańcy zbierają podpisy pod petycją o remont jezdni, która jest w 

bardzo złym stanie technicznym. Wcześniej wnioskował chociaż o wyrównanie 

nawierzchni. Otrzymał odpowiedź, że jest zbyt cienka warstwa asfaltu i nie da się 

wyrównać nawierzchni. Zatem prosi o remont drogi i ułożenie nowej warstwy 

nawierzchni. 

 

Radna Anna Kaczor 

otrzymała odpowiedź na wniosek dotyczący umieszczenia tabliczki zakazującej wyrzucania 

odpadów organicznych do jeziora. W odpowiedzi napisano, iż wniosek jest bezzasadny, bo 

tabliczka zostanie zniszczona. Nie wie na jakiej podstawie wyciągnięto takie wnioski, bo na 

wielu drzewach wzdłuż „Wiewiórczej Ścieżki” wiszą drewniane tabliczki wykonane przed 

wielu laty podczas „Przystanku Olecko”. Na tzw. „Szyjce”, bo o ten teren chodzi, jest 

metalowa konstrukcja, z której latem korzystają ratownicy. Jej zdaniem tabliczkę do tej 

konstrukcji można śmiało zamontować. 

 

Radna Maria Dzienisiewicz 

w związku z tym, iż zbliża się sezon turystyczny, a mieszkańcy Olecka mają czym się 

szczycić, zwłaszcza dumnie mówi się o największym rynku, wnosi, aby pochylić się nad jego 

promocją poprzez ustawienie tablicy informacyjnej z historią rynku, założycielu, by na placu 

była nie tylko tablica mówiąca o modernizacji szaletu miejskiego. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące interpelacje: 
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 Nawiązując do interpelacji radnego Wojciecha Rejterady powiedział, iż w zeszłym 

roku składał wniosek, aby oznaczyć drogę do Lesku poprzez ustawienie znaku 

ograniczenia prędkości. Otrzymał odpowiedź, że zostanie to zrobione. Rok minął, a 

wniosek nie został zrealizowany;  

 Zapytał, czy na terenie gminy działa obrona cywilna i czy gmina jest przygotowana na 

ewentualne zagrożenie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące interpelacje: 

 Zapytał, jak Burmistrz planuje rozwiązać sprawę dojazdu do pola namiotowego i do 

skoczni, w związku z tym, że wąskotorówka jest teraz szlakiem pieszo-rowerowym;  

 Odnośnie odpracowywania długów komunalnych zapytał, czy wiadomo, ilu jest 

dłużników i jak gmina informuje ich o możliwości odpracowania zadłużenia, czy były 

bezpośrednio kierowane listy, czy tylko informacja na stronie internetowej; 

 Ostatnio pojawiła się informacja, że jest wydane zarządzenie w sprawie ulg za 

korzystanie z obiektów publicznych. Zapytał, czy takie zarządzenie rzeczywiście jest 

wydane, bo ta sprawa dotyczy szczególnie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji                 

w Olecku oraz korzystania z lokali przez organizacje pozarządowe; 

 Odnośnie usług opiekuńczych, o których mówiła radna Maria Dzienisiewicz, 

odpowiedź Burmistrza jest taka, że wszystko jest w porządku, a opiekunki, które 

pracują, mają stabilne zatrudnienie do końca roku. Jego zdaniem tak nie jest. Kontrola 

wypadła pomyślnie, MOPS nie stwierdził żadnych nieprawidłowości, natomiast 

problem ciągle pozostaje. Radni, którzy interesują się tym tematem będą dalej się nim 

interesować i różnymi działaniami będą chcieli spowodować, aby sytuacja polepszyła 

się. Zapytał, co Burmistrz planuje na kolejne lata w zakresie usług opiekuńczych.  

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do następujących spraw: 

 informacja na temat dróg gminnych – po rozstrzygnięciu przetargu, od dwóch tygodni 

trwają remonty dróg gminnych. Od razu firma nie jest w stanie wszystkiego wykonać, 

więc prosi o cierpliwość, bo to ponad 400 km dróg. W terenie pracują dwie równiarki. 

Ponadto w miejsca niezbędne jest wożony żwir. Jeśli chodzi o wnioski w sprawie 

remontów dróg nie wie, czy coś dadzą, ale nie ma problemu, aby je udostępnić. 

Generalnie jeśli chodzi o udostępnianie informacji publicznej na wniosek w ostatnich 

latach gminy w Polsce otrzymują tyle różnych wniosków w ciągu tygodnia, że 

zastanawia się nad stworzeniem odrębnego stanowiska w związku z odpowiedziami  

na wnioski. Nie mówi, że to jest złe, ale na każde zapytanie trzeba przygotować wiele 

informacji. Wnioski odnośnie remontów dróg były składane przez sołtysów, radnych                 

i mieszkańców na piśmie lub telefonicznie. Przygotuje stosowne informacje. Jego 

zdaniem do świąt najpilniejsze potrzeby zostaną zrealizowane; 

 pisma nauczycieli gimnazjum – skargi i różne zapytania kierowano już wcześniej                 

i w związku z tym postanowił przeprowadzić konkursy na dyrektorów szkół tam, 

gdzie w tym roku kończą się kadencje. Skargi nasiliły się w ostatnim okresie nie tylko 

odnośnie gimnazjum, ale też innych szkół. Każda szkoła jest jednostką autonomiczną                

i działa w oparciu o określone normy prawne. Podstawowym aktem prawnym jest 

ustawa o systemie oświaty. Organ nadzoru pedagogicznego, jakim jest kuratorium 

oświaty i organ nadzoru, jakim jest w naszym przypadku gmina, mają ściśle określone 

zadania. Jeśli chodzi o kuratorium to jest nadzór pedagogiczny, jeśli chodzi o organ 

prowadzący – sprawy administracyjno-finansowe. Dyrektor szkoły jest kierownikiem 

zakładu pracy. Wszelkiego rodzaju skargi i sprawy związane z kodeksem pracy nie 

rozstrzyga Burmistrz i inna jednostka samorządu, tylko sąd pracy. Przez ostatnich 

kilka lat prowadził różnego rodzaju mediacje, a obecnie podjął decyzję o ogłoszeniu 
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konkursów na dyrektorów szkół. Zostanie powołana komisja konkursowa, w której 

składzie będą trzej przedstawiciele urzędu, przedstawiciel rady pedagogicznej, 

związków zawodowych działających w szkole, rodziców i 2 przedstawicieli z 

kuratorium. Do poniedziałku, do godz. 15:30 można składać oferty. W związku z tym, 

iż w gimnazjum doszło do eskalacji konfliktu, powołał komisję do przeprowadzenia 

kontroli w zakresie, w jakim uprawniony jest organ prowadzący. W skład komisji 

weszli pracownicy urzędu, którzy przez 2 dni sprawdzali dokumentację. Obecnie trwa 

kontrola kuratorium tylko w zakresie dozwolonym. Ponadto polecił Wydziałowi 

Edukacji (…), aby sprowadził zawodowych mediatorów, którzy zapewne po świętach 

przystąpią do mediacji; 

 wjazd do firmy „KRAM” – obecnie jest stan przejściowy jeśli chodzi o ul. Wojska 

Polskiego, którą gmina administruje. Od 1 stycznia 2016 r. właścicielem tej drogi, na 

odcinku od ronda do ronda, będzie Zarząd Dróg Wojewódzkich. Wjazd znajduje się w 

pasie drogowym. Sprawą wjazdu i przejścia dla pieszych będzie można się zająć, jak 

już będzie nowy właściciel ulicy. Drogowcy bardzo negatywnie wypowiadają się 

odnośnie wykonania przejścia dla pieszych przy skrzyżowaniu, bo będzie stwarzało 

ono niebezpieczeństwo. Należy bezwzględnie przebudować skrzyżowanie ulic Wojska 

Polskiego i Kolejowej oraz wykonać tam skrzyżowanie o ruchu okrężnym, ale jest to 

sprawa powiatu i ZDW. Dopiero po przebudowie skrzyżowania będzie można 

wykonać bezpieczne przejście dla pieszych; 

 usługi opiekuńcze – być może odpowiedź nie satysfakcjonuje radnych, ale gmina musi 

działać zgodnie z prawem. Na szkoleniu, wspólnie z panią skarbnik, rozmawiał                      

z panią prezes na ten temat w kuluarach. Obecnie nie ma możliwości rozwiązania 

umowy, chyba że usługi będą źle świadczone i wpłyną poświadczone skargi, wówczas 

w ciągu 30 dni będzie można rozwiązać umowę. Jest w stałym kontakcie                                  

z opiekunkami. Przy pomocy Powiatowego Urzędu Pracy w Olecku tworzy się 

spółdzielnia, która będzie przygotowana do świadczenia usług opiekuńczych                            

i przejęcia ich w stosownym czasie; 

 czynności sprawdzające – sprawdzi kogo dotyczyły czynności, bo w tej chwili nie 

pamięta; 

 procedowanie mpzp – procedury są ustawowe, gmina nie może ustalić własnych. Jeśli 

chodzi o uchwałę, która została unieważniona, ze strony gminy zostały popełnione 

błędy, ale wynikały z tego, że po wyłożeniu planu do wglądu mieszkańcy ul. 1 Maja, 

którzy jako wspólnota mieszkaniowa, dzierżawią część gruntów wnieśli, by część 

przeznaczyć do zagospodarowania na cele składowania opału. Osoby te nie złożyły 

wniosków na piśmie, gmina zrobiła to z własnej inicjatywy. Wojewoda uznał, iż było 

to naruszenie procedury. Plan obejmuje ścisłe centrum miasta, więc gmina chciała  

określić, co tam może być i okazało się, że zapisy były zbyt szczegółowe. Ponadto 

stwierdzono, iż plan „wyszedł” poza granice uchwały intencyjnej. Dokument zostanie 

poprawiony, gmina nie poniesie z tego tytułu dodatkowych kosztów, jedynie 

przedłuży się procedura; 

 uporządkowanie terenu przy Os. Lesk – w tym roku w miarę sprawnie udało się 

posprzątać ulice i chodniki w mieście. Trwa sprzątanie parku i część terenów 

zielonych najbardziej uczęszczanych przez mieszkańców. Obecne zatrudnienie                       

w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku wynosi 24 osoby, 

które pracują po 10 godzin również w soboty. Wszystkie tereny zielone będą 

systematycznie sprzątane, ale od razu nie da się ich uporządkować, bo jest zbyt duży 

obszar; 

 remont drogi i chodnika – widzi potrzebę jej remontu, ale jest to wniosek do budżetu; 

 tabliczka z zakazem – zastanowi się nad zamontowaniem tabliczki poza zasięgiem 

ludzkich rąk lub w wodzie; 

 tablica z historią rynku – pomysł jest dobry i nie widzi problemu, by taką tablicę 

wykonać; 
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 oznakowanie drogi do Os. Lesk – nie pamięta w tej chwili wniosku, ale sprawdzi                    

i wróci do sprawy; 

 obrona cywilna – na terenie gminy działa obrona cywilna. W tym roku zaplanowano 

zakup nowych syren alarmowych; 

 dojazd na pole namiotowe – trwają negocjacje z właścicielem hotelu w sprawie 

przejęcia części gruntu. Dojazd zaplanowany jest od ul. Parkowej bezpośrednio na 

parking; 

 dłużnicy – znana jest lista dłużników, którym gmina przypomina o zadłużeniu.  

 

Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska 

dodała, iż dłużników z długiem powyżej 3.000 zł jest ok. 150 osób. Informacja o możliwości 

odpracowywania zadłużenia jest dołączona przez zarządcę do listu z wezwaniem do zapłaty.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

kontynuował: 

 zarządzenie w sprawie ulg – sprawdzi i udzieli odpowiedzi na piśmie. 

Zapytał, czy udzielone odpowiedzi satysfakcjonują radnych. 

 

Radna Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, iż jej interpelacja dotyczy przedstawienia informacji na temat czynności 

sprawdzających w stosunku do jakich osób i z jakich powodów było prowadzone 

postępowanie. Prosi o odpowiedź na piśmie. 

  

Inni radni potwierdzili, że odpowiedzi Burmistrza ich satysfakcjonują.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 7 – Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radna Justyna Cieślukowska 

poinformowała, że za pośrednictwem organu prowadzącego Szkoła Podstawowa Nr 4 w 

Olecku zgłosiła się do konkursu pod nazwą „Podwórko Nivea. Rodzinne Miejsce Zabaw”, do 

którego została zakwalifikowana. Konkurs będzie polegał na oddaniu jak największej liczby 

głosów na stronie internetowej www.nivea.pl, gdzie należy kolejno wybrać województwo, 

powiat i gminę oraz podać adres e-mail. Następnie należy postępować zgodnie z 

otrzymywanymi instrukcjami. Głosowanie będzie trwało od 1 do 30 kwietnia br. Radnym 

przekazała do wglądu ulotkę ze skróconą instrukcją głosowania. Prosi o pomoc i włączenie 

się do akcji oraz o zamieszczenie informacji o konkursie na miejskiej stronie internetowej.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zachęcił wszystkich do wsparcia szczytnej akcji. 

 

Radna Anna Kaczor 

zgłosiła wniosek o naprawę ulicy Plac Wieży Ciśnień i chodnika przy tej ulicy na odcinku od 

zakrętu naprzeciwko przedszkola w stronę cmentarza. Mieszkańcy posiadający samochody, 

skarżą się, że niszczą pojazdy, bo dziury są bardzo głębokie, a niepełnosprawny mieszkaniec 

poruszający się na wózku inwalidzkim nie może samodzielnie wyjechać z domu, a nawet przy 

pomocy innych ludzi, jest to bardzo utrudnione. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące wnioski: 

 PGE czyni przygotowania do inwestycji na ul. Sembrzyckiego. W imieniu mieszkańca 

zgłasza zapytanie, czy wiadomo, kiedy rozpocznie się inwestycja i na czym będzie 



 20 

polegać. Ostatnio była tam wykonywana inwestycja prawdopodobnie w zakresie 

położenia światłowodu. Czy nie można tych inwestycji zgrać w jednym czasie, jeśli 

byłyby planowane jeszcze jakieś inne roboty, aby ulica była rozkopana tylko raz? 

 Pochwalił spółkę PGK za sprzątanie miasta, bo widać różnicę w podejściu do 

sprzątania w stosunku do ubiegłego roku, tym bardziej, że jest mniejsze zatrudnienie. 

Ma jednak uwagę do osób zamiatających chodniki, aby zwilżyć piach z wodą, bo kurz 

osiada na samochodach; 

 Wnioskuje, aby gmina wzięła udział w konkursie „Gminy z energią” ogłoszonego 

przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi. W drugiej połowie kwietnia samorządy 

województwa ogłoszą nabór wniosków dla gmin. Gminy będą mogły ubiegać się                    

o pieniądze na budowę mikroinstalacji wykorzystujących odnawialne źródła energii. 

Warto, aby nasza gmina zaangażowała się w to, tym bardziej, że jest wielka dyskusja 

o 150-metrowych wiatrakach. Weszła już w życie ustawa promująca mikroinstalacje               

i enegrię prosumencką. Dofinansowanie dla jednej gminy, może wynieść 

maksymalnie do 200 tys. euro przy 90-procentowym poziomie dofinansowania. Nie 

zna szczegółów, bo to świeża informacja. Prosi, aby gmina tego „nie przespała”; 

 Odnośnie konfliktu z dyrektorem gimnazjum stwierdził, że Klub Radnych OKO 

zgłaszał wniosek o organizację konkursów na stanowisko dyrektora szkoły. We 

wcześniej zgłoszonym wniosku pytał Burmistrza o skład komisji konkursowej. 

Komisja Oświaty (…) na ostatnim posiedzeniu, po wysłuchaniu nauczycieli i pani 

kierownik wydziału, przyjęła wniosek, z jego inicjatywy, aby wśród trzech 

przedstawicieli organu prowadzącego, czyli gminy, był przedstawiciel Rady Miejskiej 

w Olecku. Dotyczy to wszystkich trzech aktualnie ogłoszonych konkursów;  

 Otrzymał odpowiedź od Burmistrza, iż gmina złożyła wniosek na asystenta i 

koordynatora rodzinnej pieczy zastępczej. Jest to zadanie obligatoryjne gminy i 

dobrze, że korzysta z różnych źródeł finansowania. Nie otrzymał odpowiedzi, czy 

gmina przygotowała i złożyła wniosek do konkursu „Wspieranie jednostek samorządu 

w tworzeniu systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie” ogłoszonego przez 

Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej. Do dzisiaj był termin składania wniosków; 

 Odnośnie terenu starej targowicy otrzymał odpowiedź, że nie jest możliwe wykonanie 

chodnika łączącego nowy chodnik ze starym, który biegnie wzdłuż posesji przy 

skwerze. Prosi, aby do czasu wybudowania ulicy z chodnikiem, zastosować 

rozwiązanie tymczasowe poprzez „wywałowanie” terenu; 

 Odnośnie zapytania ofertowego na „Opracowanie koncepcji zagospodarowania jeziora 

Oleckie Wielkie i nabrzeża rzeki Lega w mieście” powiedział, iż na sesji 25 lutego br. 

pytał Burmistrza, kiedy zostanie ogłoszony przetarg lub inna forma zamówienia. 

Burmistrz odpowiedział, że jeszcze nie ma specyfikacji. 17 marca br. zostało wysłane 

zapytanie ofertowe w tej sprawie. Osobiście dowiedział się o tym 23 marca br., w tym 

dniu poinformował różne firmy o ogłoszonym zapytaniu. Prosił kiedyś Burmistrza, 

aby przekazywał mu informacje, na jakich warunkach będzie ogłoszone zapytanie i 

trochę jest tym rozczarowany. Wnioskuje, aby w przyszłości Burmistrz honorował to, 

że część mieszkańców tej gminy interesuje się sprawami takimi jak zagospodarowanie 

przestrzeni publicznych czy jeziorem. Od blisko 3 lat między innymi osoby, które 

działają w Klubie Radnych OKO, interesują się sprawami PTTK, zagospodarowaniem 

amfiteatru. Na sesji przedstawiał koncepcję, ale nic z tego nie zostało wykorzystane 

do zapytania ofertowego. Ustalono krótki czas realizacji. Konsultacje społeczne 

zostały sprowadzone do jednego spotkania w lokalu zapewnionym przez urząd, czyli 

prawdopodobnie będzie wyznaczony, np. czwartek, w godzinach 14:00-15:00                      

w urzędzie. Konsultacje mają być przeprowadzone do 29 maja br., a realizacja 

zamówienia jest do 20 sierpnia br. Już domyśla się, jak koncepcja będzie uwzględniała 

uwagi społeczeństwa. W zapytaniu jest zapis, że wnioski nietechniczne mieszkańców 

mogą się znaleźć w koncepcji po akceptacji gminy. Prosi o wyjaśnienie wyrażenia 

„wnioski nietechniczne mieszkańców” i jednocześnie uważa, że zapis ten w praktyce 

to nałożony jakiś „kaganiec cenzury”. Nie wie, czy jest sens takiego zapisu, bo 
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proponuje się coś, na co potem gmina będzie pozyskiwać pieniądze z minimalnym 

słuchaniem tego, co mieszkańcy mają do powiedzenia, bo jest tylko jedna forma 

konsultacji. Jedynym kryterium wyboru oferty jest cena, choć można było zawrzeć 

kryteria jakościowe dotyczące doświadczenia w realizacji podobnych zadań, czyli 

opracowywania koncepcji, doświadczenia w konsultacjach społecznych. Jeśli 

konsultacje dotyczą jeziora, to najlepiej byłoby przeprowadzać je w tym miejscu, 

którego konsultacje dotyczą. Dziwne są też warunki umowy, bo jeżeli wykonawca 

zerwie umowę, to płaci 20% kary, a zamawiający 1% kary, czyli gmina może zerwać 

umowę przy minimalnej odpowiedzialności. Nie przewidziano też, co jest standardem 

w tego typu zamówieniach publicznych, czasu na pytania potencjalnych oferentów, a 

zakres koncepcji jest dosyć szeroki i informacji potrzeba mnóstwo. W Biuletynie 

Informacji Publicznej nie było o tym mowy, co jego zdaniem jest nie w porządku, bo 

wszystkie sprawy dotyczące zamówień publicznych generalnie powinny pojawiać się 

w biuletynie. W newsletterze na stronie internetowej tej informacji również nie było. 

Żałuje, iż Burmistrz nie wykorzystał do zapytania ofertowego tego, co do tej pory 

wypracowało społeczeństwo (część dotycząca wykorzystania ścieżki). Dziś było 

otwarcie ofert. Chce wiedzieć do jakich firm było wysłane zapytanie ofertowe, kto 

złożył ofertę i kto został wybrany oraz jaka była kwota ostateczna. Wnioskuje, aby w 

BIP zmienić zakładkę „Przetargi” na „Zamówienia publiczne” i obligatoryjnie 

umieszczać wszystkie formy dotyczące zamówień – przetargi, zapytania ofertowe, 

negocjacje, zamówienia z wolnej ręki, itp. To samo dotyczy regulaminu udzielania 

zamówień publicznych, których wartość nie przekracza wyrażonej w złotych 

równowartości kwoty 30.000 euro bez podatku od towarów i usług w Urzędzie 

Miejskim w Olecku – nie ma go w BIP. Jego zdaniem regulamin powinien być w tej 

zakładce, czego dotyczy. W ogłoszeniu o zapytaniu ofertowym wydział powołuje się 

na załącznik z regulaminu, nie wpisując numeru zarządzenia, którym regulamin został 

przyjęty. Prosi, aby na przyszłość to poprawić, bo jeśli coś jest ogłaszane w ramach 

zamówień publicznych, to powinna być powołana pełna podstawa prawna, z której się 

korzysta; 

 Podziękował Burmistrzowi za umieszczenie w BIP rejestru umów zawieranych przez 

urząd na zakup produktów i usług. Jest to duże osiągnięcie, bo mało samorządów na to 

się decyduje. Wnosi, aby rejestr był w pliku edytowalnym (najlepiej w excelu) i był 

aktualizowany na bieżąco. Ostatnia informacja jest ze stycznia; 

 Wnosi o odnowienie pasów na przejściach dla pieszych; 

 W tegorocznym budżecie gminy zaplanowano zakup i montaż wiaty przystankowej 

przy ul. Ełckiej. Prosi, aby w przypadku wygospodarowania oszczędności 

budżetowych wykonać chodnik po drugiej stronie ulicy i odmalować pasy na przejściu 

dla pieszych, które tam istnieje. W miejscu, gdzie jest odkryty przystanek nie ma 

żadnego chodnika, co zagraża bezpieczeństwu i zdrowiu mieszkańców; 

 Kolejny wniosek dotyczy uregulowania parkowania na chodnikach w mieście, 

szczególnie wokół Placu Wolności. Korzystając z obecności na sesji Wicestarosty 

Oleckiego apeluje, by uregulować parkowanie samochodów. Dużo osób posiada firmy 

przy tej ulicy, więc powinien być wprowadzony system kart lub nalepek, aby 

dostawcy mieli możliwość czasowego parkowania oraz wprowadzić zakaz parkowania 

po godzinach funkcjonowania firm i w nocy. Część kierowców parkuje samochody na 

chodniku naprzeciwko ośrodka kultury. Chodnik jest szeroki, ale wnosi o wykonanie 

słupków ograniczających, aby przynajmniej część chodnika służyła pieszym. To samo 

dotyczy przejścia dla pieszych na ul. 11 Listopada przy przychodni. Konieczne jest 

ustawienie słupka ograniczającego, bo kierowcy wjeżdżają przez przejście na parking; 

 Nie rozumie formuły zarządzeń wewnętrznych w BIP-ie, ale prosi o uaktualnienie 

rejestru dotyczącego zarządzeń wewnętrznych oraz wyjaśnienie, czy takie zarządzenia 

są tajne, czy nie; 
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 Przypomina, iż w poprzedniej kadencji radni wnosili o to, aby na najbliższy sezon 

letni zorganizować kąpielisko z prawej strony skoczni. Burmistrz wstępnie wyraził 

zgodę.  

 Zapytał, jak wygląda sprawa przejęcia przez gminę ulic powiatowych w mieście.  

 Wniósł, aby przy okazji powołania Oleckiej Rady Seniorów skorzystać z Rządowego 

programu WIGOR, w ramach którego można zdobyć dofinansowanie na  wyposażenie 

dla 100 placówek dziennego pobytu. Prosi, aby „trzymać rękę na pulsie”, kiedy 

konkurs zostanie ogłoszony. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż Przewodniczący Rady Miejskiej mówił dużo o statucie gminy, regulaminie rady 

i ustawie o samorządzie gminnym. Regulamin mówi o pisemnej odpowiedzi na wniosek w 

ciągu 30 dni. W styczniu i lutym zgłaszał wnioski, które nie zostały zrealizowane i nawet nie 

otrzymał na nie odpowiedzi, w związku z tym zgłasza je ponownie: 

 Wnosi o ustawienie barierki ochronnej oddzielającej ulicę od przejścia dla pieszych. 

Chodzi o teren od przejścia dla pieszych przy Alei Zwycięstwa, po drugiej stronie 

ulicy do następnego przejścia przy ulicy Kościuszki; 

 Wnosi o wyznaczenie przejścia dla pieszych i ustawienie barierek ochronnych przy 

nowym, przedszkolu na rogu ulic 1 Maja i Wąskiej; 

 W związku z tym, że w ubiegłym roku ujawniono kolejne kwatery wojenne i cały czas 

są ujawniane następne, wnosi o wystąpienie o zwiększenie środków na utrzymanie 

tych kwater; 

 W związku z tym, że Rada jako całość nie chce przed sesją otrzymywać informacji od 

Burmistrza, wnosi o udostępnienie tej informacji tylko zainteresowanym radnym – 

jest zainteresowany; 

 W związku z planowaną rozbudową zakładu SILVAN i zwiększeniem zatrudnienia o 

100 osób wnosi o wystąpienie do zarządcy obwodnicy o podjęcie działań w celu 

budowy przejścia dla pieszych w tym miejscu. Budowa przejścia była zasadna, teraz 

jest jeszcze bardziej zasadna; 

 Przypomina i wnosi o przekazanie zarządcy drogi prośby o zdjęcie ekranu 

akustycznego przy skrzyżowaniu obwodnicy z drogą wojewódzką. Wielokrotnie była 

obietnica o zdjęciu ekranu, a nadal jest; 

 Korzystając z obecności na sesji Komendanta Powiatowego Policji w Olecku 

podziękował za organizację akcji „Lejek” i prosił o więcej takich akcji oraz 

organizację kolejnej edycji akcji „Parkuj z głową”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

odniósł się do wniosku radnego w sprawie informacji Burmistrza. Na szkoleniu dla radnych, 

na którym radny nie był obecny, przedstawiciel RIO wyraźnie wskazał, że radny nie ma 

prawa prosić o te informacje. Jeśli radny chce jakichś informacji od urzędnika lub Burmistrza, 

kieruje najpierw sprawę do niego, jako do przewodniczącego, a on z kolei kontaktuje się                  

z Burmistrzem, aby wyjaśnić czy sprawę, o którą wnosi radny, można rozwiązać i w jaki 

sposób. Wówczas Burmistrz udziela lub nie udziela odpowiedzi. Natomiast skoro Rada 

przegłosowała wnioski Klubu Radnych OKO, w których m.in. był powyższy wniosek i został 

odrzucony, to radni powinni być konsekwentni. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

wtrącił, iż oczekiwałby takiej odpowiedzi na piśmie, a nie otrzymał żadnej odpowiedzi, co 

jest jego zarzutem. 

 

Radna Renata Dunaj 

na prośbę mieszkańców Olecka zgłosiła wniosek, aby zagospodarować teren na plażę przy 

jeziorze w Jaśkach. Niestety teren jest niebezpieczny, bo jest blisko drogi, a przyjeżdża tam 

wiele mam z małymi dziećmi. Nie wie jak daleko sięga linia brzegowa, bo ktoś postawił płot 
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przy samej plaży i połowę tego terenu zajął. Brakuje tam również toalety. Prosi, aby w miarę 

możliwości wyznaczyć również parking i ustawić barierki ochronne, by dzieci nie wybiegały 

na ulicę.  

 

Radna Wioletta Żukowska 

na prośbę mieszkańców Osiedla Lesk wnioskuje o zbadanie możliwości uruchomienia linii 

autobusowej; 

Zaprosiła wszystkich na „Jarmark Wielkanocny” organizowany przez Lokalną Organizację 

Turystyczną w Olecku, przy współpracy z Regionalnym Ośrodkiem Kultury w Olecku – 

„Mazury Garbate”. Podczas jarmarku będzie można wesprzeć lokalnych rękodzielników, 

którzy przygotowują ozdoby świąteczne. Można też będzie zakupić zdrową żywność.                       

W części artystycznej wystąpią dzieci z lokalnych przedszkoli oraz lokalne zespoły ludowe. 

Przewidziana jest również loteria świąteczna oraz konkurs na najpiękniejszą palmę. Jarmark 

odbędzie się w sobotę o godz. 11:00 na placu w mieście. 

 

Radny Jarosław Bagieński 

nawiązując do akcji „Lejek” zwrócił się z prośbą do obecnego na sesji Komendanta 

Powiatowego Policji w Olecku, aby inaczej organizować akcję, bo otrzymał sygnały, iż jeśli  

tworzy się kilometrowy korek, to część kierowców orientuje się i jedzie bocznymi ulicami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż Burmistrz odpowie na wnioski na piśmie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

poprosił o deklarację Burmistrza o udziale radnych w komisji konkursowej odnośnie 

konkursów na dyrektorów szkół. Chce wiedzieć, co Burmistrz o tym myśli i czy to planuje, 

bo decyzja należy do niego, a radni muszą to wiedzieć dość szybko. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jeszcze nikogo nie wytypował do komisji konkursowej i nie myślał o tym, 

kogo wytypuje. To będzie jego suwerenna decyzja. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy do tej pory Burmistrz proponował radnym udział w pracach komisji 

konkursowej. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż nie powiedział, że wytypuje radnego do pracy w komisji i nie powiedział, że nie 

wytypuje radnego. Dzisiaj nie odpowie na pytanie, bo nie wie.  

 

Radni nie zgłaszali więcej wniosków. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 8 – Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli 

oraz radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej dotyczące projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektów uchwał. 

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Przerwa 5 minut. 

 

 

Do punktu 9 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji. 

Zgodnie z opinią kancelarii prawnej doszło do naruszenia przez radną zakazu prowadzenia 

działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia komunalnego gminy. Według prawników 

prowadzenie żłobka jest działalnością gospodarczą.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja przy 6 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym negatywnie  

zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja przy 5 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 5 głosach przeciw i 1 wstrzymującym negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radna Renata Dunaj 

poinformowała, iż wszystkie pisma, które przedłożyła na posiedzenia komisji przekazuje do 

protokołu z sesji. 

 

Radni nie zgłaszali innych uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem uchwały głosowało  

0 radnych, 19 głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Rada nie podjęła uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej. 

 

 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w centralnej części miejscowości Olecko  

- Kolonia;     
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

przypomniał, że projekt uchwały dotyczy działki przy wyjeździe z Olecka w kierunku 

Giżycka, po lewej stronie tuż za obwodnicą o powierzchni 13 ha. Dotychczas obowiązujący 

mpzp przewidywał przeznaczenie terenu pod zabudowę mieszkaniowo-usługową. Firma 

SILVAN Sp z o.o. wystąpiła z wnioskiem o przekształcenie nabytego terenu na cele 

produkcyjno-usługowe/przemysłowe, gdyż planuje utworzenie tam specjalnej strefy 

ekonomicznej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych                   

w centralnej części miejscowości Olecko – Kolonia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem uchwały głosowało  

21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w centralnej części 

miejscowości Olecko – Kolonia. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.25.2015 

w załączeniu 

 

 

c) powołania Oleckiej Rady Seniorów;  
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że projekt uchwały jest „ukłonem” w stronę osób starszych mieszkających na 

terenie gminy Olecko, aby utworzyć radę seniorów, która będzie pełnić funkcję doradczą                      

w stosunku do Rady Miejskiej i Burmistrza. Rada będzie działać społecznie. Podczas spotkań           

z seniorami ta sprawa wielokrotnie była poruszana.  

Prosił o uwzględnienie autopoprawki do projektu uchwały w zakresie wieku osób 

wchodzących w skład Oleckiej Rady Seniorów. Proponuje, aby w skład rady wchodzili 
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przedstawiciele osób, które ukończyły 60 rok życia i tą autopoprawkę przyjęła Komisja 

Oświaty (...). Pozostałe dwie komisje przyjęły poprawkę, aby w skład Oleckiej Rady 

Seniorów wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia. Jego zdaniem wiek 

55 lat, to za niski wiek, jednak decyzja należy do Rady. 

Inne poprawki w projekcie statutu polegają na rozwinięciu skrótu „dot.” i wpisaniu wyrazu 

„dotyczących”. W §3 ust. 8 wyraz „określonych” zastąpiono wyrażeniem „o których mowa”, 

gdyż występowało w zdaniu powtórzenie oraz wykreślono wyrażenie „uchwałę lub inny”. 

Odczytał brzmienie §3 ust. 8 projektu statutu.  

Poinformował, iż w wersji papierowej radni otrzymali prawidłowy projekt uchwały, 

natomiast w przypadku wersji elektronicznej zaszła drobna pomyłka i radni otrzymali 

nieprawidłowy dokument bez poprawek Komisji Statutowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja, uwzględniając propozycję Komisji Statutowej, aby w skład Rady 

Seniorów wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia, przy 4 głosach za,                

1 przeciw i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja, uwzględniając przyjętą poprawkę, przy 5 głosach za, 1 przeciw                 

i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawki Komisji Polityki 

Prorodzinnej (…) i Komisji Planowania (…), aby w skład Oleckiej Rady Seniorów wchodzili 

przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem poprawki głosowało  

5 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza, aby                    

w skład Oleckiej Rady Seniorów wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 60 rok 

życia. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem poprawki głosowało  

12 radnych. 

 

Radca prawny – Sławomir Trojanowski  

zwrócił uwagę, iż konieczne jest powtórne głosowanie, gdyż nie zapytano o głosy „przeciw”              

i „wstrzymał się”. 

 

Radny Jarosław Bagieński 

zapytał, czy skoro jest przeciwko uchwale, to może nie brać udziału w głosowaniu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wyjaśnił, że w takim przypadku radny może głosować przeciw podjęciu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej ponownie poddał pod głosowanie poprawki Komisji Polityki 

Prorodzinnej (…) i Komisji Planowania (…), aby w skład Oleckiej Rady Seniorów wchodzili 

przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem poprawki głosowało  

4 radnych, 14 głosowało przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada nie przyjęła powyższej poprawki. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ponownie poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza, 

aby w skład Oleckiej Rady Seniorów wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 60 rok 

życia. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem autopoprawki głosowało  

11 radnych, 5 głosowało przeciw, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza, aby w skład Oleckiej Rady Seniorów wchodzili 

przedstawiciele osób, które ukończyły 60 rok życia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Oleckiej 

Rady Seniorów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił wniosek, aby przy okazji powołania Oleckiej Rady Seniorów skorzystać z Rządowego 

programu WIGOR, w ramach którego można zdobyć dofinansowanie na wyposażenie dla 100 

placówek dziennego pobytu. Prosi, aby „trzymać rękę na pulsie”, kiedy konkurs zostanie 

ogłoszony. 

 

Radni nie zgłaszali innych uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem uchwały głosowało  

17 radnych, 3 głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie powołania Oleckiej Rady Seniorów. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.26.2015 

w załączeniu 

 

 

d) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej 

oraz domu pomocy społecznej; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w związku ze zbliżającymi się wyborami prezydenckimi, jeśli w dniu 

głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy społecznej będzie przebywać 

powyżej 15 osób, należy utworzyć odrębne obwody głosowania. Po zasięgnięciu opinii 

tworzy się dwa odrębne obwody głosowania: w „OLMEDICA” w Olecku Sp. z o.o. (szpital), 

a także Domu Pomocy Społecznej „JAŚKI” w Olecku-Kolonii.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania                    

w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy społecznej. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy społecznej. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.27.2015 

w załączeniu 

 

 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                      

i o wolontariacie; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż dotychczasowe brzmienie uchwały wskazywało wybór tylko jednej z form 

konsultacji. W projekcie uchwały proponuje zmianę polegającą na możliwości łączenia 

różnych form konsultacji. 

Prosił o uwzględnienie autopoprawki w §5. Został dodany jeden ustęp w brzmieniu: „Czas 

trwania konsultacji nie może być krótszy niż 14 dni kalendarzowych”. Numeracja 

pozostałych ustępów zmieniła się odpowiednio. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały zmieniającej uchwałę                     

w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem uchwały głosowało  

21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                       

i o wolontariacie. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.28.2015 

w załączeniu 

 

 

h) objęcia granicami Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. 

nieruchomości gruntowych, położonych na terenie Gminy Olecko; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że właściciel Zakładów Produkcujno-Usługowych „Prawda” Sp. z o.o. zwrócił 

się z prośbą o włączenie gruntów stanowiących jego własność przy ul. Tartacznej                                

i Gołdapskiej w Olecku, o powierzchni powyżej 24 ha do SSSE. Właściciel planuje 

zainwestować w rozbudowę zakładów ok. 49 mln zł i przy tym zwiększy się zatrudnienie o co 

najmniej 50 osób.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie objęcia granicami 

Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. nieruchomości gruntowych, położonych na 

terenie Gminy Olecko. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie objęcia granicami Suwalskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej S.A. nieruchomości gruntowych, położonych na terenie Gminy 

Olecko. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.29.2015 

w załączeniu 

 

 

i) likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu  

z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Zespole Szkół w Olecku; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

przypomniał, że miesiąc temu Rada podjęła uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji zespołów 

przedszkolnych. Kuratorium oświaty wyraziło na to zgodę, więc formalnie należy 

zlikwidować jednostki, które nie funkcjonują od trzech lat.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz 

Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.30.2015 

w załączeniu 

 

 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w związku z tym, że zwiększyły się dochody ogółem o 2.384.401 zł oraz 

wydatki ogółem o 2.431.169 zł należy dokonać zmian w WPF. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.31.2015 

w załączeniu 

 

 

k) zmiany budżetu gminy na 2015 rok; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że zwiększa się plan dochodów o 1.833.258 zł, natomiast plan wydatków o 

1.880.026 zł. Szczegółowo zmiany zostały omówione na posiedzeniach poszczególnych 

komisji. Przypomniał o wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały polegającej na 

przeniesieniu planu dochodów w kwocie 3.180.000 zł z rozdziału 75618 do rozdziału 90002. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał przedmiotowego projektu 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2015 rok. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 



 33 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok. 

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.32.2015 

w załączeniu 

 

 

l) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadania pn. 

„Budowa drogi powiatowej nr 1907N Kijewo - Chełchy – dr. kraj. nr 16  

w miejscowości Babki Gąseckie”; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

przypomniał, że w ubiegłym roku gmina podpisała umowę na dofinansowanie budowy drogi 

w Babkach Gąseckich w wysokości 50% wkładu własnego. Część środków gmina przekazała 

w zeszłym roku, w tym pozostało do zapłaty 400.000 zł, gdyż w ubiegłym roku nie wpłynęły 

do budżetu środki unijne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadania pn. „Budowa drogi powiatowej nr 

1907N Kijewo - Chełchy – dr. kraj. nr 16 w miejscowości Babki Gąseckie”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu na realizację zadania pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1907N Kijewo - 

Chełchy – dr. kraj. nr 16 w miejscowości Babki Gąseckie”. 
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U c h w a ł a   Nr ORN.0007.33.2015 

w załączeniu 

 

 

Na tym punkt wyczerpano.  

 

 

Do punktu 10 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Kierownik MOPS w Olecku – Maria Siemaszko-Kozielska 

stwierdziła, że w ostatnim czasie usługi opiekuńcze są w szczególnym zainteresowaniu wielu 

osób i w związku z tym chciałaby przedstawić zebranym pewną sytuację. W dniu 23 marca 

br. otrzymała pismo od jednej z podopiecznych ośrodka, w którym poinformowała, że 

opiekunka w wyznaczone dni nie przychodziła systematycznie. W tym czasie nie było 

żadnego zastępstwa i podopieczna pozostawała bez żadnej opieki. Prosiła, by zainteresować 

się tą sytuacją. Pismo do wiadomości otrzymał Burmistrz oraz radni. 

Ponieważ MOPS takie sygnały sprawdza od razu, tego samego dnia poprosiła pracowników                      

o wyjaśnienie powyższej sytuacji i zasadności tej skargi. Pracownicy sporządzili notatkę 

służbową z wizyty u podopiecznej, która złożyła skargę stwierdzając, iż w związku ze skargą 

skierowaną do MOPS w Olecku na pracę opiekunki zatrudnionej w spółce „MEDIS 24”, a 

wykonującej u niej usługi opiekuńcze, w dniu 23 marca 2015 r. podopieczną odwiedziły 

pracownice socjalne. Podopieczna nie wnosi żadnych zastrzeżeń do pracy opiekunki. 

Podopieczna pismo takiej treści napisała na prośbę byłej opiekunki, która w grudniu 2014 r. 

świadczyła u niej usługi i która stwierdziła, że chodzi o to, aby opiekunki zatrudnione były                

u pracodawcy z Olecka i że ma już kilka innych podpisów podopiecznych, u których 

realizowane są usługi opiekuńcze. Podopiecznej nie chodziło o oskarżanie opiekunki o źle 

wykonywaną pracę, ponieważ ta wykonuje swoją pracę prawidłowo. Ma żal do opiekunki, że 

została oszukana. Do notatki służbowej zostało dołączone oświadczenie podopiecznej, która 

ma trudności w pisaniu, ale pismo napisała o treści: „Pismo do Pana Burmistrza napisałam na 

prośbę Pani S., nie wnoszę żadnych zastrzeżeń do pracy opiekunek”.  

 

Pani Krystyna S. 

wyjaśniła, iż otrzymała telefon od podopiecznej, do której się udała. Podopieczna 

powiedziała, że w piątek opiekunka przekazała jej, iż nie będzie mogła przyjść, bo jest chora. 

W poniedziałek opiekunka nie przyszła, tylko zatelefonowała. W związku z tym podopieczna 

wykonała telefon do niej i zapytała, czy może przyjść. Zgłosiła się do podopiecznej, która 

wyjaśniła, że nie ma żadnych pretensji do opiekunki, że nie przyszła z powodu choroby, ale 

miała żal o to, iż w tym czasie nie było żadnego zastępstwa. Podopieczna napisała pismo nie 

pod jej dyktando, ale sama stwierdziła, że jeśli nikt nie przychodzi w piątek, ani w 

poniedziałek, to tej sprawy tak nie zostawi. Podopieczna zadzwoniła do niej i podziękowała 

za interwencję, że przyszły do niej pracownice z MOPS-u i mogła od nich uzyskać                   

nr telefonu, pod który można dzwonić w razie różnych sytuacji.  

Prosiła, aby pani kierownik „nie szarpała” jej nazwiska, bo nie jest osobą, która do czegoś 

namawia, tylko otrzymała telefon od podopiecznej i dlatego tam się znalazła. Podkreśliła, że 

podopieczna nie miała pretensji do opiekunki, ale żal o to, iż nie zapewniono zastępstwa i nie 

było świadczeń w tym czasie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, że powstaje pytanie, kto odpowiada za organizację zastępstwa. Prosił o zabranie 

głosu Pana Piotra Pogorzelskiego współwłaściciela i członka zarządu firmy MEDIS 24. 

 

Pan Piotr Pogorzelski 

poinformował, iż jego firma świadczy usługi opiekuńcze na terenie Olecka czwarty rok. 

Odnosząc się do obecnej sytuacji stwierdził, iż firma kieruje pozew w postępowaniu 
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cywilnym o mataczenie i o szarganie dobrego imienia firmy, gdyż niedopuszczalne jest to, że 

byłe opiekunki, które nie są zadowolone ze współpracy wstecz i być może ze sposobu 

rozwiązania stosunku pracy, będą teraz kontrolować jakość wykonywania usług. Natomiast 

to, czy zastępstwo było, czy nie było potwierdzi karta pracy, którą zobowiązana jest do 

podpisania podopieczna. Często takie zastępstwa nie są realizowane, ze względu na prośbę 

podopiecznych, którzy nie chcą, aby na jeden lub dwa dni przychodziła inna opiekunka. Jeśli 

podopieczna o to nie prosiła, to na pewno karta pracy potwierdzi to, że któryś z pracowników 

lub sama pani koordynator to środowisko objęła w zastępstwie.     

Odnosząc się do twierdzeń, że usługi są niewykonywane właściwie przez firmę, ostatnio 

odbyła się kontrola MOPS, w tym aspekcie a przy okazji też jego firmy. Takie kontrole 

odbywają się regularnie co kwartał. Ponadto z reguły kontrole odbywają się również                            

z ramienia urzędu wojewódzkiego, czyli licząc przez 4 lata w firmie odbyło się kilkanaście 

kontroli i żadna z nich nie wykazała uchybień ze strony ośrodka, jak też ze strony realizacji 

zadania przez jego firmę. Zdarzają się problemy w wykonywaniu usług, ponieważ pracują                  

z osobami starszymi i schorowanymi, natomiast są na bieżąco wyjaśniane z podopiecznymi                 

i eliminowane. Nie pamięta, kiedy w ostatnich latach wpłynęła do niego osobiście skarga 

podopiecznego na niewłaściwą jakość wykonywania usług przez jego firmę zarówno                        

w usługach opiekuńczych, jak i specjalistycznych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Radna Maria Dzienisiewicz 

podkreśliła, że radni którzy podpisali się pod wnioskiem, aby rozpatrzyć sytuację „umów 

śmieciowych”, ani w jednym słowie, ni zdaniu nie odnosili się do jakości usług. Tą sprawę 

pozostawili odpowiednim organom i wie, że Burmistrz kontrolę przeprowadził. Ich protest                

i prośba do Burmistrza dotyczy wyłącznie formy zatrudnienia, tak jak potwierdził Pan 

Pogorzelski – były to 4 lata „umów śmieciowych”, 4 lata braku stabilności w zatrudnieniu. 

Jest tylko 5 umów o pracę, zaś 21 to „umowy śmieciowe”. Wiedzą, że każdy chcąc pracować 

podpisze taką umowę, ale kończy się rok i kończy się stabilizacja, która i tak jest niepewna. 

Radnym chodzi o to, aby w Olecku mogli szczycić się z pracy jako radnych, że dla 

mieszkanek pracujących jako opiekunki starają się o umowy o pracę, to jest ich główny cel. 

 

Pan Piotr Pogorzelski 

rozumie sugestie Rady, ale z punktu widzenia prawnego nie zachodzą żadne przesłanki, aby 

opiekunki pracowały na podstawie umowy o pracę. W takim przypadku muszą być spełnione 

3 podstawowe przesłanki: praca w siedzibie pracodawcy, pod jego stałym nadzorem i za 

wynagrodzeniem. Jedynie trzeci punkt spełnia wymogi tego, aby były to umowy o pracę. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnej stwierdził, że nie zna pojęcia „umowy śmieciowe”. Są to 

umowy zlecenia, które są jak najbardziej obowiązującymi formami zatrudnienia w naszym 

kraju od wielu lat i przez najbliższe lata dalej będą obowiązywały. Państwo wcale nie walczy 

z umowami zlecenia, bo ich nie da się zlikwidować. Firma nie zatrudnia opiekunek na umowę 

o pracę, bo nie zachodzą ku temu przesłanki. Analizując sytuację i zarzuty kierowane pod 

adresem jego firmy od ostatnich 3 miesięcy, głównie od osób, z którymi firma rozwiązała 

współpracę na przełomie roku wyjaśnił, że jedna z pań nie pracuje w firmie już od 2,5 roku, 

więc nie wie w czym tkwi problem. Odpowiadając radnej poinformował, że 75% 

zatrudnionych na terenie Olecka nie chce umów o pracę. To jest „rozdmuchane” stanowisko 

tylko tych osób, które są obecne na sali. Warto byłoby porozmawiać z osobami, które nie 

chcą umów o pracę z powodu, bo są ubezpieczone w KRUS-ie. Każda umowa o pracę lub 

umowa zlecenie rodzi obowiązek ubezpieczenia w ZUS, co jest dla nich dosyć kłopotliwe. 

75% osób nie jest zainteresowanych żadną umową, a firma „na siłę” odprowadza za nich 

zaliczki na podatek dochodowy i inne składki. Natomiast wśród obecnych pań jedna nie 

pracuje od 2,5 roku, więc nie wie o czym ma rozmawiać z tą panią jeśli chodzi o umowę o 

pracę. Kolejna pani pracuje na podstawie umowy o pracę. Trzy kolejne panie dostały 

propozycję zatrudnienia na umowę o pracę w dniu 19 grudnia 2014 r. i nie przystały na tą 

propozycję. Stąd nie wie, o co w tej całej sprawie chodzi. Pozostałe panie, które nie pracują 

na podstawie umowy o pracę lub pracują na podstawie tych umów, to były wewnętrzne 
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ustalenia firmy z pracownikami. Zdecydowana większość osób nie jest zainteresowana 

podpisaniem umowy o pracę. Mówi w sposób stanowczy, aby ukrócić tą sytuację. We 

wszystkich 6 największych firmach zatrudniających ponad 15.000 pracowników 95% osób 

jest zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia. 

 

Radna Maria Dzienisiewicz 

podkreśliła, że radni nie są przeciwko działalności gospodarczej. Nie wtrącają się w politykę 

firmy. Radnym chodzi o stabilne zatrudnienie. „Umowa śmieciowa”, to w 2014 r. wielka 

kampania rządowa i wycofywanie się z tych umów. Związki zawodowe to nie tylko media, 

ale związki, które chronią prawa pracownicze. Posługują się w rozmowach z rządem tym 

określeniem. Osoby mające umowy cywilne nie mogą korzystać z ochrony sądów pracy                  

w sporze z pracodawcą. Obecnie Państwowa Inspekcja Pracy nie ma prawa interweniowania 

w obronie zatrudnionych na umowach cywilno-prawnych. Mają nadzieję, że w firmie jest 

wszystko jak najbardziej prawidłowe. Jednak do samorządu gminnego należy decyzja przy 

wykonywaniu swoich zadań, to samorząd ma możliwość korzystania z różnych instrumentów 

prawnych i może przyznawać dotacje na wykonywanie tego zadania publicznego albo jak w 

tym przypadku, udzielać zamówienia publicznego na podstawie ustawy Prawo zamówień 

publicznych.  

 

Pan Piotr Pogorzelski 

zgodził się, iż Prawo zamówień publicznych nie przewiduje zapisu, że wykonawca czy 

podwykonawca ma obowiązek zatrudniania na umowę o pracę. Ponadto firma, ze względu na 

skalę zatrudnienia, jest regularnie sprawdzana przez inspekcję pracy i ani razu kontrola nie 

zakończyła się negatywnie dla firmy. Jeśli chodzi o stabilizację, z jego punku widzenia jako 

współwłaściciela firmy, taka stabilizacja też nie jest zapewniona, bo po 31 grudnia tak 

naprawdę nie wie, w jakim ośrodku będzie pracował. Nie tylko jego pracownicy mają taką 

sytuację, ale on jako pracodawca ma podobną sytuację w wielu miastach Polski. Jeszcze nikt 

nie wymyślił nic mądrego, aby ten stan rzeczy w jakikolwiek sposób naprawić.  

 

Mieszkanka Gminy Olecko 

stwierdziła, że jest bardzo szczęśliwą osobą, bo od stycznia pracuje w ramach umowy o pracę. 

Przez prawie dwa lata pracowała na podstawie umowy zlecenia, więc prosi, by nie mówić, że 

opiekunki, które teraz pracują są z tego powodu szczęśliwe, iż wręcz chcą pracować                          

w ramach umowy zlecenia. Opiekunki domagają się umów o pracę, aby w przypadku choroby 

miały możliwość skorzystania ze zwolnienia lekarskiego albo miały prawo do urlopu. 

Opiekunki domagają się sprawiedliwości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

podsumowując stwierdził, iż rozumie panie, którym zależy na umowach o pracę, z kolei Pan 

Pogorzelski przedstawił, że zgodnie z prawem umowy zlecenia mogą być zawierane. 

Przedstawił również sytuację właścicieli firmy, którzy też nie mają wiedzy, czy po nowym 

roku będą mogli świadczyć usługi opiekuńcze. Jego zdaniem ta sprawa jest kwestią 

wewnętrzną firmy i nie widzi tu roli radnych w pogodzeniu dwóch interesów. Radna nazywa 

umowy zlecenia „umowami śmieciowymi”, być może takimi są, ale nie są prawnie 

zabronione.  

 

Mieszkanka Gminy Olecko 

zapytała Przewodniczącego Rady Miejskiej, czy kiedykolwiek pracował na podstawie umowy 

zlecenia. One nie miały żadnych świadczeń, a pracują z osobami chorymi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, że rozumie sytuację opiekunek i ich postulaty, jednak skoro opiekunki wiedzą, iż 

umowy zlecenia są zgodne z prawem, to nie wie, gdzie jest pole manewru dla radnych.  
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Pani Krystyna S. 

poinformowała, iż 21 stycznia br. opiekunki uczestniczyły w rozprawie sądowej jako 

świadkowie Pana Pogorzelskiego w pozwie przeciwko ZUS-owi. ZUS w Białymstoku 

wystąpił o zwrócenie składek. Opiekunki posiadały dwie umowy zlecenia. Za cały rok jej 

pracy zostało potrącone 250 zł na składki emerytalno-rentowe.  

Pan Pogorzelski powiedział, że opiekunki nie chciały podpisać umowy o pracę. Jej zdaniem 

współwłaściciel w tym momencie kłamie, bo na spotkaniu z panią koordynator było                           

8 opiekunek i wskazała ona, iż z trzema z nich szef nie podpisze umowy. Zadzwoniła 

wówczas do Pana Pogorzelskiego i zapytała, dlaczego trzy panie nie otrzymają umów. Pan 

Pogorzelski bardzo brzydko do niej się odezwał i powiedział, że ze względu na to, iż te panie 

najbardziej upominały się o umowę o pracę, nie podpisze z nimi żadnej umowy. Panie będące 

na spotkaniu były gotowe podpisać „umowy śmieciowe”, bo opiekunki obecne na sesji mają 

zobowiązania finansowe.  

W tym miejscu podziękowała radnym za wsparcie finansowe. Jej znajoma księgowa pytała, 

dlaczego ma tak małą składkę. Jeśli nie będzie umowy, to nie będzie przysługiwało jej prawo 

do zasiłku dla bezrobotnych ani emerytury. Może pracować na podstawie umowy zlecenia, 

ale chce mieć świadomość, że będą odprowadzane składki.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zapytał Pana Pogorzelskiego, czy aktualnie toczą się przeciwko niemu jakieś sprawy                 

w sązie, jeśli tak, to w jakim i z jakiego powodu. Dotarły do niego takie informacje i chciałby 

to zweryfikować u źródła. Ponadto chciał wiedzieć, czy w okresie 4 lat świadczenia usług na 

terenie gminy Olecko zawsze dopełniał obowiązku podpisywania jakichkolwiek umów                       

i odprowadzał składki.  

Stwierdził, że współczuje Panu Pogorzelskiemu, iż co roku przeżywa gehennę, czy dostanie 

kontrakt czy nie, ale radni reprezentują mieszkańców i jeżeli wcześniej przed świadczeniem 

usług przez firmę nie było żadnych uwag, bo zadanie realizowała organizacja z Olecka, a 

opiekunki miały umowy o pracę i nagle pojawiły się jakieś problemy, to z czegoś one się 

biorą. Prosił również, aby Pan Pogorzelski odnosił się do opiekunek z należnym szacunkiem 

bez względu na to, czy są z firmą w konflikcie, czy nie, bo te kobiety pracowały w firmie całe 

lata. Zapytał, czy obecnie pracujące osoby mają kwalifikacje do wykonywania tego rodzaju 

pracy (książeczki zdrowotne, szkolenia z zakresu BHP, itp.), bo ma informacje, że to 

„kuleje”. Podkreślił, że Pan Pogorzelski powinien pamiętać, iż cała sprawa rozpoczęła się z 

jego inicjatywy, kiedy firma nie wygrała przetargu. Wówczas opiekunki zgłosiły się do niego 

z prośbą, aby zainteresować się tą sytuacją. Widać, że Pan Pogorzelski jest przygotowany                  

i ma za sobą „tabuny” prawników, ale chodzi o to, by usiąść do stołu, chyba że chce stąd 

„zwijać interes”, bo jego słowa brzmią jakby kończył świadczenie usług na tym terenie. Być 

może znów firma będzie składała ofertę w przetargu na świadczenie usług i niech wygra 

najlepszy, ale z szacunkiem dla człowieka, bo osobami chorymi nie opiekują się roboty, tylko 

ludzie, którzy mają swoje potrzeby. Nie wierzy w to, iż opiekunki nie chcą mieć umowy                   

o pracę i odprowadzanych składek, jak każdy inny człowiek. Poprosił pana Pogorzelskiego, 

aby odniósł się do jego pytań. 

 

Pan Piotr Pogorzelski 

odpowiadając na pierwsze pytanie radnego wskazał, że jedyne postępowanie sądowe, jakie 

teraz się toczy przeciwko jego firmie, to jest postępowanie na wniosek opiekunek                              

w Powiatowej Inspekcji Pracy w Ełku o ustanowienie stosunku pracy za okres poprzedni. 

Jeśli chodzi o opłacanie składek ZUS, co miesiąc jego firma pobiera do procedur 

przetargowych zaświadczenia o niezaleganiu w opłacaniu składek, a ich wysokość jest 

uzależniona od formy rozliczania danej umowy zlecenia. Firma korzysta z art. 9 ust. 2 ustawy 

o systemie ubezpieczeń społecznych i panie były poinformowane, że zgodnie z tym 

artykułem są i będą rozliczane, chyba że zmieni się ustawa, która wchodzi w życie z dniem 1 

stycznia 2016 r. i zakłada skreślenie powyższego artykułu.  
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Jeśli otrzyma od radnego adres mailowy, to prześle mu listę osób zatrudnionych w jego firmie 

na podstawie jakiejkolwiek formy prawnej, które same powiedzą radnemu, iż nie są 

zainteresowane żadną formą umowy o pracę.  

Jego firma jak najbardziej będzie składała oferty w kolejnych przetargach, bo nie widzi 

powodu, aby nie miała w nich uczestniczyć. Jego zdaniem są nieźli, w tym co robią, trochę 

jeszcze im brakuje, ale cały czas się uczą. To, że wygrała inna firma w grudniu 2014 r. nie 

było jego winą, ktoś dał niższą cenę, miał do tego prawo i wygrał przetarg. Z jego 

nieoficjalnych informacji wynika, iż kadra, która miała współpracować z tamtą firmą nie 

zdecydowała się na współpracę, gdyż stawki proponowane za roboczogodzinę wynosiły od 

5,50 do 5,80 zł netto, gdzie w jego firmie stawki są o 30% wyższe. Rozmawiał z paniami, 

które chciały zbojkotować wybór tej oferty i wówczas odciął się od tej sprawy, gdyż inaczej 

groziłyby mu sankcje karne. Uczciwie przegrał przetarg i być może za rok lub za dwa 

ponownie weźmie udział w postępowaniu. 

 

Mieszkanka Gminy Olecko 

poinformowała, iż 1 kwietnia br. odbędzie się sprawa sądowa Pana Pogorzelskiego z ZUS-

em.  

 

Pan Piotr Pogorzelski 

wtrącił, że będzie to sprawa z powództwa firmy przeciw ZUS. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, iż sprawa budzi wielkie emocje i będzie miała ciąg dalszy. Rada i Burmistrz będą 

się jej przyglądać. 

 

Prezes Fundacji „Akademia Radosnej Twórczości” – Agnieszka Śnieżyńska 

poinformowała, że fundacja w partnerstwie z Olecką Radą Młodzieżową otrzymała spory 

grant z Fundacji Batorego na rozwój młodzieżowej samorządności w gminie. Projekt dotyczy 

głównie ORM, ale również samorządów uczniowskich we wszystkich szkołach 

ponadpodstawowych w naszej gminie. Fundacja będzie chciała zaproponować współpracę 

wszystkim samorządom, bo z jej doświadczenia wynika, że współpraca między ORM                         

i samorządami uczniowskimi jest znikoma. Uczniowie w szkołach o radzie młodzieżowej 

wiedzą niewiele, do czego służy i że może być ich głosem. ORM jest grupą bardzo fajnych, 

młodych ludzi, ale brakuje im trochę wiedzy i kompetencji, żeby rozwinąć skrzydła. Nie 

wiedzą, gdzie szukać pieniędzy i jak robić dobry PR wśród młodzieży, jak ich zachęcać. 

Wspólnie wymyślili projekt, w którym za pomocą różnych narzędzi – od warsztatów po 

filmy, scenariusze lekcji, spotkania i gry terenowe oraz debaty i spotkania chcą sprawić, że 

współpraca na przyszłe lata będzie lepsza. Projekt będzie realizowany od teraz do grudnia. 

Ważne jest, by uświadomić młodym ludziom, że dużo mogą i by korzystali z tego, że jest 

ORM, że mogliby wpływać w ten sposób na rzeczywistość. W związku z tym fundacja 

wspólnie z ORM wpadła na pomysł, aby rozpocząć realizację projektu spotkaniem 

wszystkich samorządów uczniowskich, ich opiekunów i radnych ORM w sali konferencyjnej 

urzędu i zakończyć projekt również w tej sali w listopadzie, organizując dużą debatę młodych 

ludzi. Zwróciła się z prośbą do Rady Miejskiej o objęcie patronatem realizacji projektu, aby 

wzmocnić jego prestiż. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, iż na jednej z ostatnich sesji Rada przegłosowała wniosek Klubu Radnych OKO                       

w sprawie honorowego patronatu Rady Miejskiej nad słusznymi inicjatywami, a projekt 

fundacji na taki wygląda.  

 

Prezes Fundacji „Akademia Radosnej Twórczości” – Agnieszka Śnieżyńska 

wtrąciła, iż przygotuje i przedłoży informację na temat projektu, na czym on polega i jak 

będzie realizowany. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poprosił o przedłożenie pisma w tej sprawie. 

   

Na tym punkt zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w 

Olecku.  

 

 

 

 

           Protokołowała        Przewodniczący Rady Miejskiej 

      Małgorzata Adameit            Karol Sobczak 

 

 


